
روحش شاد
پس از انتشار خبر درگذشت اکبر عالمی، 
اســتاد رنگ و نور و لابراتــوار، عکاس و 
مستندساز و مجری متبحر برنامه سینمایی 
»هنر هفتم« به دلیل ابتلا به کرونا، کاربران 
فضای مجازی هشتگ مرتبط با نام او را در 
توییتر فارسی داغ کردند. کاربری دراین باره 
نوشته است:»برنامه مورد علاقه ام هنرهفتم 
بود با مجری با وقاری که کلمات تخصصی سینما رو شمرده شمرده و واضح 
تلفظ می کرد. بعد از هر برنامه می رفتم سراغ مجله های قدیمی مثل هنر سینما 

و این بار با دید تازه ای مطالبش رو می خوندم. روحش شاد«.

مسافرها به سلامت رسیدند
زینب ســلیمانی، دختر شــهید قاســم 
سلیمانی پس از بازگشــت پیکر مطهر 
شهدای خان طومان به کشور و برگزاری 
مراسم تشییع آن ها در حرم رضوی، متنی 
را در صفحه اینســتاگرام خود منتشر و 
با خانواده های شــهدا همــدردی کرد. 
در بخشی از پســت اینستاگرامی زینب 
سلیمانی آمده است:»خانواده های عزیز و گرانقدر این هشت شهید! اگر الان 
بابا حضور داشــتند، قطعاً اولین کسی بودند که در خانه هایتان را می زدند...، 
اما قلوبتان آرام؛ چرا که همین الان هم بابا به تک تک فرزندانتان ســرزدند 

و آرامشان می کنند. بابا جان! دلتان آرام، مسافرهایتان به سلامت رسیدند«.

طرح توزیع تبلت میان کودکان بی بضاعت
پــس از حواشــی ایجــاد شــده درباره 
خودکشی کودک 11 ساله به دلیل عدم 
دسترسی به تلفن همراه هوشمند، احمد 
نــادری، نماینده مجلــس در خصوص 
تأمین تبلت برای دانش آموزان بی بضاعت 
در توییتی نوشت:»طرح دوفوریتی تهیه 
3 میلیون تبلت و گوشی هوشمند برای 
دانش آموزان بی بضاعت را حدود یک ماه پیش تهیه و با جمع آوری حدود ۴۰ 
امضا سابمیت کردم. اعلام وصول شده و در نوبت قرار دارد. مطابق این طرح، 
دولت مکلف خواهد شد از محل های بودجه ای مشخص شده، 3 میلیون ابزار 

تهیه و در اختیار آنان قرار دهد«.

قطاری که راه افتاده را سنگ نزنید
سفر قالیباف به سیســتان بلوچستان و 
نظــارت میدانی اش بر پروژه های در حال 
انجام اگرچه مورد تحســین کاربران قرار 
گرفته اما برخی از کاربران فضای مجازی 
هم این دست اقدام ها را نمایشی دانسته اند. 
این دســته از کاربران به خصوص در زیر 
آخرین پســت توییتری رئیس مجلس 
انتقادهایی را نسبت به سفر او به مناطق محروم مطرح کرده اند. محمدسعید 
احدیان، دستیار رسانه ای قالیباف هم در واکنش به سفرهای رئیس مجلس 
و انتقادهای پیرامون آن در توییتر نوشت: »آن هایی که نظارت میدانی رئیس 
مجلس و دیگر نمایندگان محترم را توریســم فلاکت و شوآف می دانستند، 

حاضرند عذرخواهی کنند؟ قطاری را که به راه افتاده سنگ نزنید«.

 مجید تربت زاده خب... کرونا این را از همان روزهای 
اول آمدنش ثابت کرد که رحم و مروت ندارد؛ کوچک 
و بزرگ نمی شناسد؛ پیر و جوان برایش فرقی نمی کند 
و ورزشــکار و غیر ورزشــکار یا هنرمند و غیرهنرمند 
هم ســرش نمی شود. »اکبر عالمی« همین یک هفته 
پیش، پس از بســتری شدن در بیمارستان گفته بود: 
»فعلاً حال عمومی بهتری دارم...«. شاید برای همین 
کسی چندان نگرانش نشد. استاد سینمای ایران قرار 
نبود تسلیم شــود یا حداقل خودش و ما این جور فکر 
می کردیم که بیماری را پشــت سر می گذارد تا شاید 
بعدها، مستندش درباره کرونا را به پایان برساند. اما انگار 
ویروس ها را درست نشناخته بودیم. همان طور که علم 
پزشکی امروز و دانشمندان هم با همه یال و کوپالشان، 
در برابر شگفتی ها و بازی های این ویروس، انگشت به 

دهان مانده اند!

هر چهار نفر#
نخستین ساعت های صبح دیروز، پسرش، اردشیر در 
اینســتاگرام نوشــت: »پدر رفت... فقط پدر من نبود، 
پدر چند نسل ایران بود. تأثیر وجودش تا سال ها باقی 
خواهد ماند...«! برای ما و آن هایی که با مصاحبه هفته 
پیش استاد امیدوار شده و رفته بودیم پی دلمشغولی ها 
و گرفتاری هــای هر روزه زندگی مان، خبر تکان دهنده 
بود. دردناک هم شــد وقتی یادمان آمد »عالمی« آن 
روز، آخر صحبت هایش گفته بود: »هفته گذشته برای 
فیلم برداری مســتندی درباره کرونا با سه نفر دیگر از 
همکارانم به یکی از بیمارستان های تهران رفته بودیم و 
اگرچه تمام موارد ضروری را رعایت کردیم با این حال 
هر چهار نفر به کرونا مبتلا شدیم!« یعنی همه مراحل 
ابتلا تا بد حالی و بســتری شدن و در نهایت فوت، دو 
هفته بیشتر طول نکشید. دو هفته ای که پیش از این ها 
فکر می کردیم کرونا اگر گرفتارمان کند، فقط دو هفته 
طول می کشد تا نشانه های بیماری ظاهر شود. عالمی 
اما همان هفته دوم با وجود احساس بهبودی، مشکل 
تنفســی اش رو به وخامت گذاشت تا سرانجام دستگاه 

ونتیلاتور هم نتواند تنفس و زندگی را به او برگرداند.

برای هر برنامه ده ها کتاب می خواندم#
اصالتاً دامغانی بود و به خاطر شــغل دامپزشکی پدر و 
سفرهای پی در پی اش، »اکبر« تیرماه 132۴ در اهواز 
به دنیا آمد. اما در خوزســتان نماند و هنوز دوساله بود 
که پدر به دامغان برگشت. سال ها بعد، جوان چشم آبی 
دامغانی ها، به عشق سینما راهی تهران شد. حالا خیال 
نکنید مثل برخی از امروزی ها که شــاید از هنرمندی 
و ســینما فقط چشــم رنگی و یا خوش تیپی را شرط 
موفقیت می دانند، به تهران رفت تا بی هیچ دســتمایه 
هنری یا تحصیــلات تخصصی، بختش را در بازیگری 
آزمایش کند. اکبر عالمی، اول رشته رادیو تلویزیون را 
در دانشکده هنرهای دراماتیک خواند، بعد کارشناسی  
ارشــدش را در رشته سینما از دانشگاه تربیت مدرس 
گرفت و در نهایت هم در مقطع دکترا از کشور انگلیس 
دانش آموخته شــد و به ایران بازگشت. البته »عالمی« 
به بازیگــری بی علاقه یــا در آن بی تجربه نبود، چون 
حداقل یادمان اســت که او را در فیلــم »بابا نان داد« 
)ســال 13۵1( به عنوان بازیگر دیده ایم. او همچنین 
مدتی ریاســت لابراتوار وزارت فرهنگ و آموزش عالی 
و مسئولیت لابراتوارهای ســازمان صدا و سیما را نیز 

عهده دار بوده است. 
حتی آن هایی که خیلی حرفه ای سینما و مسائلش را 
دنبال نمی کنند، اکبر عالمی را خوب می شناسند. یعنی 
محال است در تلویزیون برنامه »هنر هفتم« را ندیده 
باشند. اولین و تنها برنامه تخصصی سینمایی در دهه 
7۰ که هر شب جمعه، بسیاری از پیر و جوان های اهل 
سینما را پای تلویزیون می نشاند تا مجری و کارشناس 
خوش تیپ و با سوادش آن ها را تا نیمه شب میهمان 
اخبار، رویدادها و زیبایی های پرده نقره ای کند و فیلمی 
ارزشــمند را هم به نمایش بگذارد. خودش درباره آن 
روزها گفتــه بود: »به دلیل اینکــه گرداننده  برنامه و 
مجری بودم، باید کمتر حرف می زدم، چرا که همیشه 
معتقدم میزبان حق ندارد بیشــتر از میهمان در سفره 
دســتش را دراز کند و همیشه باید بیشترین زمان را 
بــه میهمان داد؛ بنابراین ما هم بیشــترین زمان را به 
میهمانان برنامه اختصاص می دادیم. شخصاً به عنوان 
مجری برای هر قســمت از برنامــه »هنر هفتم« گاه 
ده ها کتاب مطالعه می کردم تا بتوانم برنامه را به خوبی 
هدایت کنم«. به کارهــا و فعالیت هایش، تدریس در 
دانشگاه تربیت مدرس، عضویت در فرهنگستان زبان 
و ادب فارسی، مجریگری و کارشناسی برنامه »ماورا«، 
عضویت در انجمن مدرســان ســینما و گویندگی در 

برنامه های مستند مختلف را هم اضافه کنید. 

مروارید خلیج فارس#
البته »اکبر عالمی« را باید بیشــتر در کنار سینمای 
مستند دید، چون او در کارنامه اش ساخت ده ها مستند 
را دارد کــه در بین آن ها »مرواریــد خلیج فارس« را 
می شــود اثر ماندگاری از او به شــمار آورد که  در آن 
به طور غیرمستقیم موضوع ایرانی بودن خلیج فارس را 
مطرح می کند تا پایانی بر ادعاهایی باشــد که از سوی 
بعضی کشورهای منطقه مطرح می شود. خودش درباره 
این اثرش گفته بود: »مســتند مروارید خلیج فارس را 
به نوعی می توان مســتند صنعتی محسوب کرد، زیرا 
در آن به پیشرفت های اســتان بوشهر اشاره شده و از 
سوی دیگر به گونه ای کاملاً ظریف به این موضوع تأکید 
داشــته ام که خلیج فارس متعلق به ایرانیان است. من 
تلاش نکردم صریح و به گونه ای به ایرانی بودن خلیج 
فارس اشــاره کنم که گویی از تحریف نام آن دلواپس 
شده ایم. کار من بر مبنای تبلیغات غیرمستقیم است«.

مجموعه پنج قسمتی »نوابغ عکاســی« درباره تاریخ 
عکاســی هم یکی دیگر از مســتندهای ماندگار اکبر 
عالمی است که از شبکه مستند سیما پخش شده است.

قانونمند باش!#
هشتم اسفند 1393، جشــن تصویر سال و جشنواره 
فیلم تصویر تصمیــم گرفت به پاس یک عمر فعالیت 
هنــری اکبر عالمی از حضور خلاقانه  و تأثیرگذار او در 

عرصه  هنرهای تصویری تجلیل و قدردانی کند.
گیتی خامنه، مجری تلویزیون که روزگاری در دانشگاه، 
دانشــجوی »عالمی« بوده، از جمله سخنران های این 
مراسم بود. خامنه آن روز گفت: »در آن زمان سیستم 
حراســت صداوسیما بسیار سختگیر بود و حتی اجازه 
نمــی داد خوراکی کوچکی با خود به داخل ببریم. من 
یــک روز دوربینی را به داخل بردم و شــادمان از این 
فتح خود مشغول عکاســی از گل های محوطه بودم. 
درنهایت شادمانی که توانسته ام سر دوستان حراست 

را کلاه بگذارم مشغول عکاسی بودم که یکی از پشت 
سر به من گفت اینجا عکس برداری ممنوع است... وقتی 
قانونی را می گذارند باید همه قانونمدار باشند! این فرد 

اکبر عالمی بود که به من تذکر داد قانونمند باشم«.
حمیدرضا صدر، منتقد و نویسنده نیز در آن مراسم به 
مرور خاطراتــش از برنامه هنر هفتم پرداخت و گفت 
همان سال ها دانشجو و عاشق سینما بوده است: »همان 
روزهایی که دانشجوی دانشــگاه تهران بودم مطلبی 
درباره فیلم »مرگ در قطار سریع السیر شرق« نوشتم و 

به برنامه عالمی دعوت شدم تا درباره آن حرف بزنم«.

مخاطب را به فکر وادار کنید#
حرف های خود »عالمی« نیز در آن مراســم و درباره 
کارها و فعالیت هایش جالب اســت: »اولین ترســم از 
اساتیدم یعنی هوشنگ کاووسی و خسرو سینایی بود 
که نکند چیزی را اشــتباه بگویم و آن ها بگویند غلط 
اســت. دومین ترســم از دانشــجویانم بود. در کلاس 
درس شما فقط درس نمی دهی بلکه چیزهایی هم یاد 
می گیری. ترس ســومم هم از مردمی بود که مالیات 
می دهند که مجری تلویزیون جلو آینه جلوه گری کند... 
من به عنوان معلم رشــته کارگردانی در دانشکده های 
مختلف ســینمایی کشور با ۴۴ ســال سابقه به شما 
می گویــم مخاطب در مرکز توجه قــرار دارد؛ طبیعی 
است آن کسانی که فیلم نامه می نویسند و تهیه کننده 
آن فیلم نامه و بازیگران و عوامل را انتخاب می کند و بعد 
بازیگرها و... باید مراقب باشند مخاطب در مرکز توجه 

قرار گرفته باشد.
به نظرم چیزی که در تلویزیون غفلت شده این است که 
ما مخاطب را به معنای عمیق کلمه نمی خواهم بگویم 
پرورش ندادیم و آموزش ندادیم، اما سلیقه اش را سمت 
و ســو ندادیم؛ بهترین کار این اســت که کاری کنیم 
مخاطبان به فکر فرو بروند و ســایه به سایه منتقدان، 
فیلم ها را نقــد کنند و آن گاه خواهیــد دید آدم های 
ضعیف به خودی خود مجبورنــد از گردونه پا به فرار 

بگذارند...«. 

به من نهیب زد#
ابراهیم حاتمی کیا درباره اش نوشــت: »...  ســال ۵9 
جوانی بودم 19 ساله، عاشق فیلم برداری. برای اولین بار 
در کلاس های فیلم سازی شرکت کردم و شدم شاگرد 
استاد اکبر عالمی. دلچسب ترین کلاس های فیلم سازی.

او با کیف چرمی بزرگی وارد کلاس می شد و همچون 
شعبده بازان یکی یکی از کیف، اسلاید و کتاب و ابزاری 
بیرون می کشــید و ساعت ها به شیوه سمعی و بصری 
شاگردان را سِحر می کرد. اســتاد به من جسارت داد 
و من در زیرزمین خانه، فیلم ســوپر 8 را که 1۵ متر 
طول داشــت ظاهر کردم. باوری که استاد به ما می داد 
از جنس سحر بود. او ایمانی می داد که فراتر از تکنیک 

بود... .
سال 67 با پایان جنگ وارد دانشگاه شدم. گرفتار فیلم 
ساختن بودم. فضای دانشگاه برایم سخت شد و تصمیم 
به ترک تحصیل گرفتم. کســی خم به ابرو نیاورد؛ جز 
استاد عالمی که به من نهیب زد باید برگردم و قوانین 
خشک آموزشی را به همت خودش کنار زد و چه لذتی 
داشت دوباره در کلاس استاد عالمی نشستن... سینمای 
ایران، بزرگ استاد سینمایش را از دست داد. خدایش او 

را قرین رحمت کند... الهی آمین«.
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تلاش برای جذب بهترین نفرات در شهرخودرو

بادامکی: هواداران هوای رحمتی 
را داشته باشند

می خواهم باز هم قهرمان لیگ تنیس روی میز شوم

عالمیان: به دنبال هت تریک 
در المپیک هستم

 گفت وگو با مجتبی حیدری، عکاس مستند به انگیزه برگزاری نمایشگاه » به تو از دور سلام« 

عکاسی در خدمت روضه های خانگی

پروتکل انسانی، کشک!

رقیه توسلی: اوایل خیابان غفوری، جلو شیرینی فروشی تازه تعطیل، اتفاق بدی در 
حال وقوع است. آن قدر ناخوشایند که برای نخستین بار در عمرم دوست دارم بروم 

وسط جمعی، موعظه کنم.
پنج نوجوان -قاطیِ هم- دارند از ســیگار مشــترکی استفاده می کنند. یکی شان 
ماسک بسته البته برای محافظت از چانه اش. یکی هم که از بقیه آتش پاره تر به نظر 

می رسد مدام با دوستانش بنای کُشتی خیابانی می گذارد.
می خواهم به »آقای همسر« پیشنهاد بدهم برای دومین بار زحمت تذکر را بکشد 
که با دیدن صحنه ای پشیمان می شوم. 6 جوان دیگر از باشگاه مثلاً تعطیل می آیند 

بیرون و به دورهمی سیگاری ها ملحق می شوند.
از کوره درمی روم. آفتابگیر ماشــین را می دهم پاییــن و توی آینه داد می زنم: به 
خیالشان کرونا حریف تمرینی شان است و ازشان حساب می برد و یقه نمی چسبد! 

ببین چه پارتی راه انداخته اند! حماقت! حماقت! وای از حماقت!
وسط غرولندم که سمندی می ایستد و برای جمعیت بوق می زند. دو نفر از معرکه 
دوستانه جدا می شوند و می روند. می پایمشان. همان طور بی خیال و بی ماسک اضافه 
می شوند به آدم های توی ماشین. همان طور بی تفاوت دست می دهند. همان طور 
یله، نارنگی که روی داشبورد است را پوست می کنند و می خورند. پروتکل بهداشتی، 

کشک! ماست! دوغ! 
ترجیح می دهم حالا که تماشاچی ناتوانی بیش نیستم به ماجرا پشت کنم. اعتراف 
می کنم کاری از دستم برنمی آید. نه برای شیرینی فروشی شلوغی که امروز متأسفانه 
بسته می بینمش، نه برای فرهنگ همشهری هایی که خودشان را به خواب زده اند.

خودم را مشغول موبایل می کنم بلکه مکالمه تلفنی آقای همسر زودتر تمام شود 
و راه بیفتیم. اما انگار اخبار دردناک مختص خیابان غفوری نیست و کلاً روز، روز 
قمر در عقربی است. خبری می خوانم که بغرنجی سکه و دلار و آمار کووید را مثل 
ســیل می شورد و می برد. انگار باید من بعد یاد بگیریم چگونه با خروار خروار رنج 

استخوان سوز بسوزیم و بسازیم.
هر چه زور می زنم خبر »کیوان-الف و تجاوز به 3۰۰ دختر« را نمی توانم هضم کنم، 

همان طور که حلقه ورزشکاران مشغول گپ زدن را.
پی نوشت: تلفن را سُــر می دهم توی کیف دستی. به اندازه کافی روز عجیب و 
غریبی بوده. حوصله سکانس تازه ای را ندارم اما مقدر شده انگار باز هم ابرو بالا بدهم.

توی کیفم کتاب »والدین سمیّ« سوزان فوروارد جا خوش کرده.

یادتان هست؟

قدس زندگی: اگر از اهالی پیگیر فضای مجازی باشــید حتماً به خاطر دارید که 
حدود دو سال پیش نام فرزند سفیر کشورمان در دانمارک و همسرش حسابی سر 
زبان ها افتاده بود. امیرحسین مرادی و آناشید حسینی زوج جنجالی آن روزهای 
اینستاگرام بودند که به واسطه افشاگری های طلبه اینستاگرامی یعنی سید محمد 
مهدی صدرالســاداتی نامشان سر زبان ها افتاده بود. صدرالساداتی آن زمان فرزند 
ســفیر ایران را بابت عروسی و سبک زندگی لاکچری اش حسابی موردانتقاد قرار 

داده بود.
حالا و پس از گذشت چندین ســال از آن ماجرا، امیرحسین مرادی با انتشار 
خبر جدایی اش از آناشــید حسینی، صدرالساداتی را مقصر اصلی این موضوع 
دانسته است. در بخشی از پست جنجالی او آمده: »تقریباً دو سال پیش درست 
در شــب عروسی من، شــبی که برای همه بهترین شــب زندگیشان حساب 
می شــود تو با هر نیتی که داشتی انٓ شب را برای من تبدیل به بدترین شب 
زندگی ام کردی. هرچقدر از تو خواهش کردم هرچقدر با تو حرف زدم هرچقدر 
دلیــل اوٓردم که انٓ عروســی لاکچری نبود و من هیچ چیزی از انٓ عروســی 
منتشــر نکردم، زیر بار نرفتی و با سؤالات و استدلال هایت شرایط را برای من 
پیچیده تر کردی. یادت می ایٓد از تو خواســتم از قم به تهران بیایی و از نزدیک 
با ما آشنا شوی؟ یادت می آید از تو خواستم تحقیقی در مورد پدر و خانواده ام 
کنی؟ یادت می آید گفتم همسرم مدتی است با حجاب شده و توان تحمل این 
فشــار را از ســمت مذهبیون به اصطلاح مذهبی ندارد؟ یادت می آید با شعار 
#صدرالساداتی_تنها_نیست تشویقت می کردند و تو روز به روز خوشحال تر به 
ادامه راهت امیدوار می شدی؟ یادت هست چندبار به تو گفتم نوک این پیکان 
عدالت خواهی ات آن قدر سنگین می شود که با سر به زمین خواهی خورد؟ سید 

مهدی تو زندگی ام را گرفتی«.
صدرالســاداتی هم البته ادعای پســر ســفیر را بی پاســخ نگذاشــته و در 
اینســتاگرامش پاســخ مرادی را داده اســت. در پایان بخشــی از دفاعیه او 
را می خوانیــد: »برادر عزیز! یادتان هســت در مکالمــه خصوصی گفتم این 
فخرفروشــی که شما و عیالتان می کنید و آه از نهاد افراد عادی و مستضعف 
جامعه بلند می کنید، آن هم به عنوان یک آقازاده، این آه ها بی اثر نیســت؟! 
یادتان هست آن همه عکس های سفر به اروپا؟! آن لباس های برند آنچنانی؟! 
نشــان دادن ســینمای خصوصی دو نفره؟!یادتان هست گفتم من کاری به 
شــخص شما و عیال شــما ندارم و چند جمله ای پدر شــما به عنوان سفیر 
جمهوری اســلامی را مخاطب قرار دادم و تذکر دادم و شما خودتان را جلو 
انداختید؟! برادر عزیزم! این را هر انســانی درمی یابد که اســاس زندگی به 
عشــق است و یک عشــق محکم با این حرف و حدیث هایی که چند روز در 
سال های گذشته بر شما گذشته کمرنگ نمی شود، بلکه هر روز و هر ساعت 
و هر لحظه با انس با معشــوق اوج می گیرد و عمیق تر می شود! اگر بنیانی از 

عشق پا برجاست، ان شاءالله پایدار می ماند!«

آن روزها

پایان سکوت کاپیتان پرسپولیس

دنبال حل مشکلات هستیم 
نه پاداش هایمان

روزمره  نگاری

پای ساختن آخرین مستندش، کرونا گرفت و به رحمت خدا رفتپای ساختن آخرین مستندش، کرونا گرفت و به رحمت خدا رفت

 اکبرآقای عالم» هنر هفتم« اکبرآقای عالم» هنر هفتم«



10
چهار شنبه 23 مهر 1399

 26 صفر 1442 14 اکتبر 2020  سال سی و سوم  شماره 9368  

ورزشـــیورزشـــی
11

           چهار شنبه 23 مهر 1399
 26 صفر 1442 14 اکتبر 2020  سال سی و سوم  شماره 9368  

ورزش:مربی تیم فوتبال شــهرخودرو معتقد است که 
این تیم و مهدی رحمتــی برای نتیجه گرفتن به زمان 
نیاز دارند.حسین بادامکی مدیر فوتبال تیم شهرخودرو 
در مورد آخرین شرایط این تیم عنوان کرد: خدا را شکر 
تمرینات خوبی را انجام می دهیم و روزانه دو جلسه تمرین 
برگزار می کنیم. به غیر از یکی دو مصدوم، بقیه بچه ها 
آماده هستند و زیر نظر کادر فنی کار می کنند. امیدوارم 

شروع خوبی در لیگ داشته باشیم.

جذب نفرات بهتر#
سؤال بعدی از بازیکن سابق پرسپولیس در مورد جدایی 
بازیکنانی نظیر میلاد ســرلک و خلعتبری بود که او در 
واکنش به این پرســش بیان کــرد: بالاخره بعد از پایان 
هر فصل این طبیعی اســت. با توجه به شرایط باشگاه، 
خود بازیکن ها و نظر کادر فنی متأسفانه چند بازیکن از 
تیم جدا شدند. روابط صمیمانه ای با بازیکنانی که جدا 
شدند داشتیم و امیدوارم در تیم جدیدشان موفق باشند. 
باشــگاه تلاش می کند نفراتی که جذب می کند به تیم 

کمک کنند.

کمک به رحمتی#
او در پاســخ به پرســش بعدی که چگونگی همکاری با 
مهدی رحمتی به عنوان ســرمربی تیم بود، اضافه کرد: 
ایشان نخستین تجربه مربیگری را سپری می کند. فکر 
می کنــم همه باید به او کمک کننــد. رحمتی در حال 
تلاش است تا شرایط تیم بهتر شود. باید همه دست به 
دست هم بدهیم که شروع مربیگری او که کار سختی هم 

هست، موفق باشد.

شروع در خانه#
شهرخودرو مصاف اول خود را مقابل ماشین سازی برگزار 
خواهد کرد. بادامکی در پاســخ به سؤالی در این زمینه 
گفت: این تیم در چند سال اخیر یکی از تیم های خوب 
لیگ بوده است و ناشناخته است. بازیکنان جدید گرفته و 
کادر فنی عوض کرده اند. بازی اول در خانه خودمان است 

و امیدوارم بتوانیم شروع خوبی داشته باشیم.

عملکرد درآسیا؟#
سؤال بعدی از بادامکی در رابطه با عملکرد بد تیم فوتبال 
شهرخودرو در بازی های آسیایی بود و او در این مورد این 

طور توضیح داد: چند بازیکن تیم ما جدا شــده بودند و 
نتوانستیم بازیکنان جدید را به دلیل محرومیت به قطر 
ببریم. از سوی دیگر تیم های خوبی در گروهمان بودند. 
فکر می کنم با توجه به بضاعتی که داشــتیم، عملکرد 
خوبی داشتیم. از نظر نتیجه عملکرد خوبی نداشتیم، ولی 

از نظر نوع بازی و تلاش بچه ها راضی کننده بود.

انتظارات بالای مردم#
حسین بادامکی که یکی از باتجربه ترین بازیکنان مشهد 

به شــمار می رود و در هر دو تیم سیاه جامگان و پدیده 
)شــهرخودرو فعلی( بازی کرده است، در واکنش به این 
پرســش که چه تفاوتی میان پدیده سابق و شهرخودرو 
فعلی می بیند، بیان کرد: خب شرایط نسبت به گذشته 
خیلی تفاوت کرده اســت. سیاســت های باشگاه کاملًا 
متفاوت شده اســت. با توجه به نتایج دو سال اخیر هم 
انتظارات مردم بالا رفته و کار سخت تر شده است. وظایف 
من هم الان نسبت به گذشته تغییر زیادی کرده و خیلی 

سخت تر شده است.

مشکلات مالی#
بادامکــی در واکنــش به این پرســش که آیا باشــگاه 
شهرخودرو با مشکلات مالی مواجه شده، این طور توضیح 
داد: نمی دانــم این صحبت ها از کجــا می آید. الان همه 
جامعه ما دچار مشکلات اقتصادی شده است. به خصوص 
فوتبال. تیم های خصوصی مشــکلات خاص خودشان را 
دارند. باید از آقای حمیدوای تشکر کرد که برای فوتبال 
در این شــرایط هزینه می کنند. الان هم که تماشاگران 

حضور ندارند و فوتبال سخت تر شده است. 

قیمت های عجیب بازیکنان#
او ســپس با انتقاد از قانون عدم جــذب بازیکن و مربی 
خارجی بیان کرد: این قانون جدید هم مشکلات زیادی 
برای تیم ما ایجاد کرده اســت. قیمت بازیکنان داخلی 
عجیب و غریب شــده و نمی توان مقابل آن را گرفت. با 
توجه به تورم اقتصادی کار سخت است. با این حال تلاش 

می کنیم بهترین نفرات را جذب کنیم.

حمایت از تیم#
او با خطاب قرار دادن هواداران شــهرخودرو گفت: فکر 
می کنم باید نگاه واقع بینانه ای به این موضوع داشــته 
باشیم. درست است که تیم در دو سال اخیر شرایط خوبی 
داشته است و تیم تغییرات زیادی داشته است. کادر فنی و 
بازیکنان تغییر کرده اند. باید حوصله داشته باشیم و از تیم 
حمایت شود. درست است که هواداران در ورزشگاه حضور 
ندارند، ولی حرف هایشان در فضای مجازی و حضورشان 
در تمرینات می تواند باعث دلگرمی شود. آقای رحمتی کار 
ســختی دارد، ولی با صبر زیاد این تیم می تواند خواسته 

هواداران که به حق هم هست را جامه عمل بپوشاند.

مدعی قهرمانی#
کاپیتان اسبق باشگاه پرسپولیس در مورد شرایط این تیم در 
فصل جدید گفت: همه ما دیدیم که پرسپولیس در آسیا چه 
زهر چشمی از همه تیم ها گرفت. گل محمدی هم صلابت 
تیم برانکو را حفظ کرد و هم توانست نفرات خوبی به تیمش 
اضافه کنند. من فکر می کنم این پرسپولیس می تواند قهرمان 
آسیا شود به این شرط که مدیران تیم به وعده ای شان عمل 
کنند و نگذارند شاکله تیم از هم بپاشد. در لیگ برتر هم به 
مانند همیشه پرسپولیس شانس اول قهرمانی است و بقیه 

تیم ها باید تلاش بسیاری کنند تا این تیم را متوقف کنند.

تلاش برای جذب بهترین نفرات در شهرخودرو

بادامکی: هواداران هوای رحمتی را داشته باشند

طارمی: برای ویلموتس مهم نبود چه اتفاقاتی می افتد
ورزش: مهاجم تیم ملی فوتبال ایران گفت: اســکوچیچ به سیســتم های گذشته 
اتکا نکرده و یک سیســتم جدید را به تیم ملی آورده است. طارمی درباره جلسات 
پی در پی اسکوچیچ با ملی پوشان در اردو تصریح کرد: اسکوچیچ به شدت مشتاق 
یاد دادن است و ما هم مشتاق یادگیری. اسکوچیچ حتی موقع نهار و شام هم بین 
بازیکنان می آید و توضیح می دهد. او اشتیاق زیادی به فعالیت دارد و برخلاف مربی 
قبل }ویلموتس{ که اصلاً برایش مهم نبود چه اتفاقی می افتد با برنامه مباحث را 

پیش می برد.

رضا قوچان نژاد؛ شکار فوق جذاب تراکتور 
ورزش: رضا قوچان نژاد بزرگ ترین هدف نقل و انتقالاتی تراکتور پیش از شــروع 
لیگ بیستم به شمار می رود. رضا قوچان نژاد که سابقه بازی در هیچ کدام از تیم های 
ایرانی را ندارد و ســال های زیادی است که در لیگ های اروپایی به میدان می رود، 
پیشنهاد رسمی تراکتور را دریافت کرده و قرار است به زودی با مالک و مدیرعامل 
تراکتور پای میز مذاکره بنشیند. علیپور ، مدیرعامل تراکتور در مورد مذاکره باشگاه 
تراکتور با رضا قوچان نژاد گفت: مذاکره ای نبوده، فقط پیشنهادی از سمت ما مطرح 

شده بود اما بعید می دانم با این شرایط این انتقال صورت بگیرد. 

عابدزاده: انرژی جدیدی به تیم ملی آمده است
ورزش: امیر عابدزاده ، دروازه بان تیم ملی فوتبال ایران درخصوص کادر فنی جدید 
این تیم خاطرنشان کرد: مربی دروازه بانان تمرینات بسیار خوب و شادابی داشت و با 

همه دروازه بانان به خوبی رفتار می کرد. 
با او احساس گرمی کردیم. اسکوچیچ هم تمرینات بسیار خوبی داشت و برای همه 

برنامه دارد. 
او به نکات ریزی اشــاره می کند و به جزئیات می پردازد. اکنون انرژی جدیدی در 

تیم ما وجود دارد.

کریستیانو رونالدو به کرونا مبتلا شد
ورزش: فدراسیون فوتبال پرتغال دقایقی پیش اعلام کرد که تست کرونای کریستیانو 
رونالدو مثبت شده است.  فوق ستاره پرتغالی که در اردوی تیم ملی کشورش برای بازی 
مقابل سوئد در لیگ ملت های اروپا حضور داشت، این بازی را از دست خواهد داد و باید 
به قرنطینه برود. طبق گزارش ها رونالدو فعلاً علائم بیماری را در خود ندارد ولی از هم 
تیمی هایش در تیم ملی جدا شده و تحت کنترل پزشکان قرار دارد. رونالدو نه تنها بازی 
پرتغال برابر سوئد را از دست خواهد داد که طبق پروتکل های سری آ باید پس از ورود به 
ایتالیا دو هفته در قرنطینه قرار بگیرد و قطعاً چندین بازی یوونتوس را از دست خواهد داد.

ورزش:ســیدجلال حســینی کاپیتان ســرخ ها در 
خصوص وضعیت این روزهای پرســپولیس می گوید: 
وقتی از بازی های ســخت لیگ قهرمانان توانستیم با 
صعود به فینال خارج شویم، انتظار این را داشتیم که 
هواداران و البته تیم در بهترین وضعیت باشند. همین 
بازیکنان بهترین درآمدزایی را برای باشــگاه داشتند. 
اصلًا دلیل حضور در آســیا به جــز افتخار و در کنار 
آن مگر درآمدزایی نیســت؟ بازیکنان توانســته اند از 
این حیث بهترین درآمدزایی را داشته باشند اما الان 

همچنان مشکلات پابرجاست. 
سیدجلال حســینی با درخواست برای حل مشکلات 
تیم گفت: پرســپولیس خودش درآمد داشــته است. 
توانســته طی این مــدت با حضور در آســیا بخش 
قابل توجهی منابع مالی کســب کند و سوال همه ما 
این اســت که چرا با وجود صعود دوبــاره به فینال و 
موفقیت های قبلی آســیا، همچنان درگیر مشکلات 

مالی است. 

کی مشکلات حل می شود؟#
سید جلال گفت: دیدید در مسابقات سخت 
آســیایی علیرغم تمام مشکلات و تفاوتی 

که با دیگر تیم ها داشــتیم بازیکنان تا 
ســر حد جان جنگیدند و خوشبختانه 

به فینال رســیدند. اما ماحصل آن 
چه شــد که نــه بازیکن و نه 

هــوادار نمی توانــد از ایــن 
افتخار و موفقیت لذت ببرد 
و خوشحال باشد و بیشتر از 
قبل باید نگران مشکلات و 
خطراتی که تیم را تهدید 
می کنــد باشــیم؟ وی با 
اشــاره به مشکلات تیم 
گفت: الان این موضوع 
وجود دارد و فردا هم 
و  بحث  منتظر  باید 

کالدرون  پرونده 
بودیمیر  و 

 . . . و

باشیم. تا کی باید این مشــکلات ادامه داشته باشد؟ 
هــر روز کام هوادار با موضوعی تلخ شــود و تلاش و 
موفقیت تیم در ســایه قرار گیرد. ما فقط دنبال یک 
جواب هستیم؛ کی مشکلات حل می شود و چرا برای 
حل کامل ماجرا تلاشی که هوادار انتظار دارد صورت 

نمی گیرد.

مشکلات پشت موفقیت تیم پنهان شده اند#
کاپیتان پرسپولیس در واکنش به این پرسش که گفته 
می شــود غیبت آن ها در تمرین به دلیل عدم دریافت 
پاداش و آپشن هاست نیز گفت: اصلًا. برخی به دنبال 
از آب گل آلود  ماهی گرفتن 
با  ما فصلی که  هســتند. 
برانکــو همه جام ها  آقای 
را گرفتیــم مــن از احمد، 
عالیشاه،  ســیامک، کمال، 
انصاری و... خواســتم که با 
توجه به شرایط باشگاه بین 
تــا 40 درصد تخفیف   30
بدهند تا مشکلی پیش نیاید. 
خوشبختانه خود بازیکنان هم 
خیلی زود پیشــقدم شدند و با 
رضایت کامل و دلی این موضوع را 
انجام دادند. بهتر است کسی از 
این اوضاع و آب گل آلود ماهی 

نگیرد و حرف شــدن و شکل دادن 
این شایعات اصلًا درست نیست 
و بهتر اســت به جــای اینکه 
بازیکن را روبــه روی هوادار 
را  این موضوع  قرار دهند، 
بپذیرند که مــا در کنار 
هوادار هســتیم و جواب 
آن هــا را بدهنــد. خیلی 
چیزها پشــت موفقیت تیم 
پنهان مانده است. ما به کارمان 
و تمرین قطعــاً ادامه می دهیم و 

مثل همیشــه تــلاش خواهیم 
کرد برای خوشحالی بیشتر 

هــوادار. کاری کــه تا 
به امــروز هم انجام 

دادیم.

سینا حســینی: ماجرای جدایی روزبه چشمی از 
اســتقلال بدون اینکه یک ریال برای باشــگاه آورده 
مالی داشته باشد، نشان داد یکی از معضلات کلیدی 
در باشگاه استقلال موضوع عقد قراردادهای یک طرفه 
با بازیکنان اســت که با وجود اعمال رقم های نجومی 
هیچ تبعات مالی مثبتی برای باشــگاه اســتقلال به 

همراه ندارد!
در حال حاضر مهدی قایدی به واسطه درخشش در 
بازی های فصل گذشــته اش با پیشنهادهای وسوسه 
کننده رو به رو شــده اســت، تا حدی که با احتساب 
افزایش نرخ ارز می توان درآمدناشــی از این انتقال را 
شگفت انگیز توصیف کرد! اما هواداران مخالف جدی 
فــروش این بازیکن هســتند و معتقدند این بازیکن 

نباید به هیچ قیمتی از استقلال جدا شود.
در اینکه قایدی می تواند یک عنصر تأثیرگذار 

بــرای موفقیت تیم به حســاب آید هیچ 
تردیدی نیســت، اما حقیقتی تلخی که 
در این میان وجود دارد، این است که او 

چنانچه در استقلال بماند و فصل بعد 
از استقلال جدا شود همانند 

هیــچ  روزبــه چشــمی 
آورده ای برای مجموعه 

استقلال ندارد!
قراردادی  اینکه  مگر 
جدید امضا کند، البته 
که  قراردادی  نظیر  نه 

روزبه چشــمی با احمد 
ســعادتمند امضــا کرد 
بند  بــه  اســتناد  با  که 
جدایی اش خیلی راحت 
قیــد اســتقلال را زد و 
پرداختی  ریالــی  بدون 
بــه ام الصــلال قطــر 

پیوست!

رضایت نامه #
۳میلیون دلاری
سرپرســت جدید 
استقلال  باشگاه 
نخســتین  در 
تمرینی  جلســه 
احتمال  آبی هــا 
فــروش مهــدی 
رد  را  قایــدی 
نکرد و مدعی شد 

هیئت مدیره بایــد در این خصوص تصمیم نهایی را 
بگیرد. یک روز پس از این ادعا خبر رسید استقلالی ها 
حداقل بــرای یک نیم فصــل قید فــروش قایدی را 
زده اند اما براســاس اطلاعاتی که منتشر شده پرونده 
ترانســفر این بازیکن کماکان باز است. این طور که 
گفته می شود استقلالی ها قایدی را تنها در شرایطی 
به فروش می رســانند که باشــگاهی قبول کند برای 
رضایت نامه او مبلغی در حدود 3 میلیون دلار )بیش 

از 90 میلیارد تومان( پرداخت کند. 
جالب اینکه شــنیده می شــود یک باشگاه قطری در 
زمان ســعادتمند حاضر بوده بــا پرداخت ۲ میلیون 
و ۲00 هــزار یــورو )بیــش از ۶۶ میلیــارد تومان( 
رضایت نامه قایدی را بگیرد، اما اســتقلالی ها از رقم 
پیشنهادی خود کوتاه نیامده اند تا شماره 10 فعلًا 

استقلالی بماند. 

دوراهی پیچیده#
آن ها درصورت جدایی احتمالی دیاباته 
و قایدی حتمــاً باید یک مهاجم جذب 
کنند و درصــورت جدایی میلیچ 
بایــد ســراغ یک دفــاع چپ 
اینکه در  برونــد. جالــب 
چنیــن شــرایطی خبر 
رسیده اســتقلالی ها در 
مذاکراتی  اخیر  روزهای 
مدیربرنامه هــای  بــا 
دفاع چپ  نادری،  محمد 
تا  داشــته اند  پرسپولیس 
با  درصورت جدایی میلیچ 

او قرارداد امضا کنند.
مدیران باشــگاه استقلال در 
حال حاضر بر ســر دو راهی 
بزرگی قــرار گرفته اند، از یک 
کننده  وسوسه  پیشــنهاد  سو 
خارجی و ســهم شگفت انگیز 
اســتقلال از این ترانسفر و از 
طرفــی عدم تمایــل مهدی 
قایــدی برای امضــا قرارداد 
جدیــد بــا شــرایط خاص 
بند  نبود  بر  مبنی  باشــگاه 
جدایی بدون هزینه، فرایند 
بســیار  را  گیری  تصمیــم 
سخت کرده است، باید دید 
در نهایــت چه تصمیمی در 
این رابطه گرفته خواهد شد!

پایان سکوت کاپیتان پرسپولیس

دنبالحلمشکلاتهستیمنهپاداشهایمان
فرمول پیچیده استقلال و قایدی؛

ماندنیانماندن؟!

مصاحبه متفاوت آرسن ونگر و پاسخ به پرسش های شخصیت های مشهور

امیدوارمآرسنالبا»آرتتا«قهرمانشود
گاردیــن/ مترجــم: امیــر محمــد 
سلطان پور:کمتر کسی است که با فوتبال 
آشنایی داشته و نام آرسن ونگر را نشنیده 
باشد. این مرد فرانسوی را می توان یکی 
از تأثیرگذارترین سرمربیان در فوتبال 
مدرن لقب داد و طرفداران باشــگاه 
نیز هیچ گاه خدماتش را  آرسنال 
فراموش نمی کننــد. در مصاحبه 
اخیــر با تلاش گاردیــن، ونگر به 
سؤالاتی که از طرف اشخاص برجسته 
در حوزه های مختلف از او پرسیده شد پاسخ 

داده که در زیر می آید:

مارک اســترانگ )بازیگر(: در 22 س
سالی که ســرمربی آرسنال بودی، 
مهم ترین درســی که فــرا گرفتی 
چه بود؟ و اگــر دوباره جوان بودی و 
می خواســتی هدایت این باشگاه را 
به دست بگیری چه نصیحتی برای 

خودت داشتی؟
چیزی که یاد گرفتم این بود که شکل 
رفتــار ما به شــدت در تمــام جهان 

تأثیرگذار است. و در ورزش و به خصوص فوتبال ارزش هایی 
که پایه گذاری می کنید در بلند مدت اهمیت بســیاری پیدا 
می کند. و مــردم به این ارزش ها و هویت هایی که ســاخته 
می شود احترام می گذارند. و در مورد سؤال دوم نیز به خودم 

توصیه می کنم که این دفعه بهتر کار کن!

دایان ابوت )سیاستمدار(: چه چیزی تو را برای ادامه س
کار بر می انگیخت؟ ترس از شکست، لذت پیروزی یا 

فقط زیبایی ذاتی فوتبال؟
ترکیبی از همه این ها بود اما یک ویژگی درونی دارم که همیشه 
من را برای بهتر شدن سوق می دهد. و همین طور ایمان دارم 
که کاری که انجام می دهم باید خدمتی بزرگ تر از فقط کمک 
به موفقیت خودم باشد. اما شکست نیز بسیار تأثیرگذار است. 
هر شکست زخم عمیقی در قلب من می گذارد و اگر زمانی قلبم 

را باز کنند زخمی از هر شکست را خواهند دید.

اجرای س یا  تئاتر  ماربر )آهنگســاز(: کدام  پاتریک 
موسیقی برای تو بیشترین تأثیرگذاری را داشته است؟

باید اعتراف کنم که من هیچ جا برای تماشای تئاتر نرفته ام 
و در زمینه موسیقی نیز به هیچ عنوان متخصص نیستم. تمام 
زندگی من همیشه وقف ورزش بوده است. شاید خجالت آور 
باشد اما بعد از ۲0 ســال حضور در لندن وقتی از من سؤال 

می شود که کجای این شهر را برای دیدن پیشنهاد می کنم، 
می گویم که فقط مســیر رفتن به زمین تمرین آرســنال یا 
ورزشگاه باشگاه را بلد هستم! بعد از ظهرهایم را نیز به تماشای 
فوتبال در تلویزیون اختصاص می دادم. من هیچ شناختی از 

مکان های مختلف در لندن ندارم.

ژوزه مورینیو )سرمربی فوتبال(: با توجه به شناختی س
که نسبت به دید تو نســبت به مسائل مختلف پیدا 
کرده ام، باور دارم که توانایی خاصی در مدیریت یک 
باشگاه داری؛ آیا به این سمت تاکنون فکر کرده ای یا 

فقط می خواهی در زمین فوتبال حضور داشته باشی؟
من تاکنون به اینکه به عنوان مشاور در هیئت مدیره آرسنال 
حضور داشــته باشــم فکر کرده ام. به نظرم یکی از مشکلات 
باشــگاه های بزرگ نداشتن دانش لازم اســت. و این را نیز 
می دانم که راه های زیادی برای موفقیت در فوتبال وجود دارد. 
مثلاً باشگاه بایرن مونیخ راه مخصوص به خود را دارد؛ که آن 
این اســت که موفقیت بر افرادی تکیه دارد که ارزش باشگاه 
را به خوبی می شناســند و آن را از نسلی به نسل بعد منتقل 
می کنند. بکن بائر، هوینس و رومینیگه این نمونه ها هستند. 
راه دیگری هم داریم که بیشتر در انگلیس استفاده می شود و 
استفاده سریع از پول و بدست آوردن سریع موفقیت است. هر 
دو راه می تواند جواب بدهد؛ اما من عقیده دارم یک باشگاه در 

اصل یک هویت مشــخص و دانشی است که باید از نسلی به 
نسل بعد منتقل شود.

فیلیپ سندز )حقوقدان(: آیا در دوران تو تغییری س
بین رابطه فوتبال، نژاد و ملی گرایی به وجود آمد؟

من همیشه عقیده داشته ام که فوتبال می تواند جلودار باشد و 
به جهان نشان دهد که می توان چه کارهایی برای بهتر شدن 
انجام دهد. چون در فوتبال شــما لازم نیست با زبان صحبت 
کنید. شما با شکل بازی خود احساسات را نشان می دهید و به 
همین دلیل است که می توانیم بازیکنانی از کشورهای مختلف 
را در یک تیم قرار دهیم و نشــان دهیم که باز هم می شــود 
موفق شد. فوتبال می تواند خود را به عنوان یک الگوی پیشتاز 

در جامعه معرفی کند.

اسپایک لی )کارگردان(: آیا بهترین بازیکن تاریخ س
آرسنال یعنی تیری آنری می تواند روزی سرمربی این 
باشگاه شود و ما را به دوران پرشکوه گذشته برگرداند؟
آرزوی مــن هم همین اســت. امیدوارم که آنــری در دوران 
مربیگری کنونی خود موفق باشــد و اگر ایــن اتفاق بیفتد 
می تواند سرمربی آرسنال شــود. اما این امید را هم دارم که 
حتی قبل از اینکه این اتفاق بیفتد بتوانیم به همراه میکل آرتتا 

سرمربی کنونی تیم دوباره قهرمان لیگ شویم.

ضد  حمله

با توافق پرسپولیس - تراکتور
سوپرجام فوتبال ایران در نیم فصل انجام می شود

ورزش: دیدار سوپرجام بین پرسپولیس و تراکتور با تصمیم سازمان لیگ 
فوتبال ایران در نیم فصل برگزار می شود.این دیدار قرار بود روز پنجم آبان 
پنج روز پیش ازشروع لیگ بیستم برگزار شود اما حالا سازمان لیگ تصمیم 

گرفت که این دیدار لغو و به زمان دیگری موکول شود.

 مخالفت فدراسیون فوتبال ترکیه 
با برگزاری دیدار ایران - مالی

ورزش: ابتلای چند بازیکن تیم ملی مالی به ویروس کرونا در اردوی این 
تیم در ترکیه، لغو دیدار دوستانه مقابل ایران را به دنبال داشت. فدراسیون 
فوتبال مالی روز گذشــته طبق هماهنگی با فدراسیون فوتبال ایران نامه 
لغو این دیدار دوستانه را منتشــر کرد، اما تصمیم گیری در این زمینه به 
فیفا و فدراســیون فوتبال ترکیه که مسئول برگزاری مسابقه بود، سپرده 
شد. نامه فدراسیون فوتبال مالی نیز در جلسه هماهنگی پیش از مسابقه 
جزو مدارک ارائه شــده بود و فدراسیون فوتبال ترکیه صبح دیروز با اعلام 
رســمی به فدراسیون فوتبال ایران با برگزاری این بازی مخالفت و لغو این 

دیدار را تأیید کرد.

AFC پیشنهاد سعودی ها به
الهلال - پرسپولیس؛ شاید یک فینال عجیب!

ورزش: یک روزنامه عربستانی اعلام کرده که یکی از پیشنهادها به ای اف 
سی این بوده که اگر تیم های شرق آسیا نتوانستند به دوحه بیایند، الهلال 
فینالیست شود.روزنامه الشبابیه عربستان از این پیشنهاد پرده برداشته و 
نوشته که این پیشنهادی جدی است که به کنفدراسیون فوتبال آسیا داده 
شــده. این در حالی اســت که باتوجه به عدم پایان جی لیگ و همچنین 
قوانین سخت گیرانه دو کشور چین و کره جنوبی، نمایندگان این کشورها با 
مشکلات زیادی برای سفر به دوحه مواجه هستند اما به هر حال بعید است 

که ای اف سی چنین تصمیمی را بگیرد.

 غیبت ادامه دار بازیکنان شاکی 
در تمرین پرسپولیس 

ورزش: دومین تمرین تیم پرسپولیس پس از بازگشت این تیم از رقابت های 
لیگ قهرمانان آسیا صبح دیروز در ورزشگاه شهید کاظمی برگزار شد. مانند 
روز گذشته سید جلال حسینی، کمال کامیابی نیا، امید عالیشاه و مهدی 
شیری به دلیل دریافت نکردن آپشن قرارداد خود راضی به حضور در این 
ورزشگاه و شرکت در تمرینات پرسپولیس نشده و ملی پوشان و بازیکنان 

خارجی پرسپولیس هم دیگر غایبان این تمرین بودند.

دیدار دوستانه استقلال با تیم عنایتی
ورزش: تیم هوادار در بازی دوستانه به مصاف استقلال تهران خواهد رفت.

تیم فوتبال اســتقلال تهران از دیروز در تهران اردو برپا کرده و یک بازی 
دوستانه در دستور کار آبی پوشان قرار گرفته است. دیدار دوستانه استقلال 
و تیم هوادار روز شــنبه، 3 آبان از ســاعت 15 در مجموعه ورزشی آزادی 
برگزار می شود. هدایت تیم هوادار برعهده غلامرضا عنایتی، کاپیتان سابق 

استقلال است.

رئیس سازمان بازرسی کل کشور:
 ورود دستگاه قضا به پرونده ویلموتس 

به خاطر فساد مالی است
ورزش: رئیس سازمان بازرسی کل کشور گفت: در بحث ویلموتس سرمربی 
پیشین تیم ملی فوتبال، صرفاً به فساد و مشکلاتی که در این حوزه متوجه 

مسئولان مربوط بوده ورود پیدا کردیم.
حجت الاسلام حسن درویشیان با اشاره به پیگیری های که در مورد پروند 
مالی سرمربی تیم ملی فوتبال ایران صورت گرفته است، گفت: در خود فیفا 
هم اگر فسادی کشف شود و مسئولی به فساد متهم شود، آن ها برنمی تابند. 
بنابراین ورود ما از باب دخالت حاکمیت در حوزه ورزش نیست بلکه فسادی 
رخ داده و پرونده تشــکیل دادیــم و تخلفات را به مرجع قضایی منعکس 
کردیم. رئیس سازمان بازرسی کل کشور گفت: قراردادهای متعددی چه در 
فوتبال و ســایر رشته های ورزشی مورد بررسی قرار گرفته است؛ به تازگی 
نیز بحث فدراســیون بیلیارد مطرح شــد که گزارش مربوط به آن را سال 

گذشته ارائه کردیم.

گزارش کوتاه

منهای فوتبال

ورزش در سیما

 ستاره های کشتی به خط شدند
حتی پلنگ جویبار

ورزش: با توجه به اینکه تیم های ملی کشــتی ایران حدود دو ماه 
تا شروع مسابقات جهانی فرصت دارند، خیلی زود برنامه ریزی برای 

استارت اردوها بعد از اعلام اتحادیه جهانی آغاز شد. 
رقابت های کشــتی قهرمانی بزرگســالان جهان روزهای ۲۲ تا 30 
آذرماه در شهر بلگراد کشور صربستان برگزار می شود و اولین مرحله 
از اردوی تیم ملی کشــتی آزاد بــرای حضور در رقابت های جهانی 
صربستان روزهای ۲5 مهر تا 8 آبان ماه در محل خانه کشتی شهید 

ابراهیم هادی برگزار خواهد شد. 
غلامرضا محمدی ۲9 کشــتی گیر را در مرحله اول به اردو دعوت 
کرده تا بعد از گذراندن تست کرونا وارد اردو شوند. البته اعلام شده 
با توجه به سوابق قهرمانی رضا یزدانی، او به محل فدراسیون کشتی 
دعوت می شود تا پس از جلسه با کادر فنی در خصوص حضور وی 
تصمیم گیری شود. باید دید پلنگ جویبار بعد از مدت ها دوری بار 

دیگر می تواند به ترکیب تیم ملی بازگردد یا خیر. 
اسامی نفرات دعوت شده به این اردو به شرح زیر است:

57 کیلوگرم: رضا اطری )مازندران( علیرضا سرلک )لرستان( رحمان 
عموزاد )مازندران(

۶1 کیلوگرم: بهنام احسان پور )مازندران( مجید داستان )تهران(
۶5 کیلوگرم: امیرمحمد یزدانی )مازندران( امیرحســین مقصودی 

)تهران( میثم نصیری )زنجان( پیمان بیابانی )تهران(
70 کیلوگرم: یونس امامی )تهران( امیرحســین حسینی )تهران( 

عرفان الهی )مازندران(
74 کیلوگرم: مصطفی حسین خانی )تهران( محمد صادق فیروزپور 

)مازندران(
79 کیلوگرم: بهمن تیموری )کرمانشاه( پیمان یاراحمدی )لرستان( 

علی سوادکوهی )مازندران(
8۶ کیلوگرم: حسن یزدانی )مازندران( کامران قاسم پور )مازندران( 

احمد بذری )مازندران(
9۲ کیلوگرم: علیرضا کریمی )البرز( محمدجواد ابراهیمی )مازندران(

97 کیلوگرم: محمدحســین محمدیان )مازندران( مجتبی گلیج 
)مازندران( علی شعبانی )مازندران(

1۲5 کیلوگرم: پرویز هادی )آذربایجان شــرقی( امیرحســین زارع 
)مازندران( یدالله محبی )کرمانشاه( عباس فروتن )مازندران(

11 کرونا مثبت در تیم والیبال پیکان!
ورزش: به نظر می رسد بعد از تعطیلی دو هفته ای لیگ برتر والیبال 
نه تنها زنجیره به هم پیوسته کرونا در میان تیم ها قطع نشد، بلکه 
شــمار مبتلایان به کرونا در جمع تیم های حاضر در حال افزایش 

است .
هر چند فدراسیون پس از کرونایی شدن تیم های شهرداری ورامین، 
قزوین و سپاهان به ناچار دستور به تعطیلی دو هفته ای لیگ داد، اما 
حالا بعد از اضافه شــدن اعضای تیم راهیاب ملل کردستان در این 
جمع، سرپرست پیکان از ابتلای گسترده بازیکنان و کادرفنی این 

تیم و مثبت شدن تست آنان خبر داد.
مهدی نفر در همین رابطه به دنیای توپ و تور گفت: تســت هشت 
بازیکن و سه تن اعضای کادرفنی مثبت اعلام شده که قرار شد دو 

هفته خود را قرنطینه کنند.

مجوز اردوی تیم ملی قایقرانی لغو نشد
ورزش: رئیس فدراســیون قایقرانی گفت: مجوز ما برای برگزاری 
اردوی تیم ملی لغو نشده است اما پیش از آغاز اردو مجدداً استعلام 
خواهیم گرفت.علیرضا سهرابیان درباره اینکه امکان برگزاری اردوی 
تیم ملی قایقرانی با افزایش مجدد شــیوع ویروس کرونا در تهران 
وجود دارد یا خیر، بیان کرد: تمام تلاش ما این است اردوی تیم ملی 
را در شــرایط قرنطینه برگزار کنیم. مجوزی که برای برپایی اردوها 
گرفته بودیم هنوز لغو نشده است. در نظر داریم اردو را اواخر مهر و یا 
اوایل آبان برگزار کنیم و پیش از آن مجدداً استعلام خواهم گرفت و 
اگر مشکلی نباشد اردو را در شرایط قرنطینه و با رعایت پروتکل های 

بهداشتی برگزار می کنیم.

تعویق برگزاری دور برگشت لیگ برتر کشتی 
ورزش: بعــد از تصمیم اتحادیه جهانی کشــتی مبنی بر برگزاری 
مسابقات جهانی ۲0۲0 به میزبانی صربستان، مسئولان فدراسیون 
و ســازمان لیگ با توجه به ضرورت برگزاری اردوهای تیم های ملی 
کشتی آزاد و فرنگی بزرگسالان از هفته آینده، دور برگشت لیگ برتر 
را به بعد از مسابقات جهانی موکول کردند.بدین ترتیب بعد از پایان 
مسابقات دور رفت گروه ب لیگ برتر کشتی فرنگی، کشتی گیران در 

اختیار تیم های ملی قرار خواهند گرفت.
دور برگشــت بیستمین دوره لیگ برتر کشتی نیز بعد از مسابقات 
جهانی که قرار اســت از ۲۲ تا 30 آذرماه در صربستان برگزار شود، 

پیگیری خواهد شد.

خیرآبادی: تیم ها یک بار مصرف شده اند
ورزش: رئیس هیئت کشــتی استان کردســتان با انتقاد از برخی 
اقدام ها در لیگ کشتی گفت: با این رفتارها تیم های یک بار مصرف 

در لیگ به وجود می آیند.
جمشید خیرآبادی با انتقاد از اتفاقات رخ داده در لیگ کشتی فرنگی 
اظهار داشــت: این طور که پیداســت مبنا و هدف لیگ را فراموش 
کرده اند و خیال می کنند به هر قیمتی می شــود مسابقه را برگزار 
کرد. اصلاً این قهرمانی برای شما، چرا مسابقه برگزار شود؟خیرآبادی 

گفت: اول شدن در لیگ به چه قیمتی؟ 

لیگ ملت های اروپا
کرواسی - فرانسه

   چهارشنبه 23 مهر - 22:15 از شبکه ورزش

لیگ ملت های اروپا
ایتالیا - هلند

   چهارشنبه 23 مهر - 22:15 از شبکه سه

سینا سپهر: یکی از چالش های اخیر باشگاه استقلال در حوزه 
مدیریت و امور مالی مسئله قطع همکاری با کارگزارهای طرف 
قرارداد باشــگاه بود، به همین دلیل حواشی بسیار زیادی در این 
ارتباط به وجود آمد تا استقلال از این ناحیه با مشکلاتی رو به رو 
شود.مدیرعامل سابق باشگاه اســتقلال در دوره کوتاه مدیریتی 
خود در همان بدو ورودش قرارداد دو کارگزار مالی طرف قرارداد 
با باشــگاه را لغو کرد. همزمان با لغو ایــن دو قرارداد که حرف و 
حدیث های فراوانی به همراه داشــت، سعادتمند یک مجموعه 
صنعتی فعال در حوزه فولاد را به عنوان کارگزار جدید معرفی کرد.

با ورود کارگزار جدید تصور می شــد مشــکلات موجود در این 
حوزه برطرف شود، اما در میانه راه، قرارداد کارگزاری که با اصرار 
ســعادتمند منعقد شده بود، به شکل یک طرفه فسخ شد تا یک 
مجموعه جدید دیگر به عنوان کارگزار باشگاه جایگزین شود. اما 
انگار عمر همکاری دومین کارگزار مورد نظر مدیرعامل سابق نیز 

دوام چندانی نداشت و همکاری با وی نیز به سرنوشت قراردادهای 
قبلی گرفتار شده است!

حالا شنیده می شود به احتمال فراوان از ابتدای فصل جدید یک 
کارگزارجدید با باشگاه استقلال قرارداد خواهد بست تا به نوعی 
در حوزه درآمدزایی به کمک مجموعه مدیریتی بیاید تا شــاید 

مشکلات ناشی از نبود منابع مالی را برطرف سازد.

کدام عواید؟#
نکته مبهمی که برای هواداران تبدیل به سؤال بی پاسخ شده این 
اســت که عواید حضور کارگزاران قبلی چه بود و دستاورد مالی 

آن ها برای استقلال به چه میزان بود؟ تاکنون کسی در این ارتباط 
گزارشــی شفاف به افکارعمومی ارائه نداده است به همین دلیل 

ابهامات در این خصوص بسیار زیاد است!
مدیرعامل سابق استقلال در شرایطی قرارداد با جهان فولاد متین 
را فسخ کرد که هرگز مشخص نشد این کارگزار چه مبلغی را به 
عنوان سهم خود از حوزه درآمدزایی به مجموعه استقلال تزریق 
کرد؟ حتی سؤال دیگری که مطرح می شود این است که قرارداد 
با مجموعه تهاتر ایرانیان بر اســاس کدام مستند و مجوز هئیت 
مدیره منعقد شد، در حالی که برابر قانون باید هرگونه قراردادی 
در این حوزه ابتدا به تأیید هیئت مدیره برســد سپس به مرحله 

امضا نزدیک شود؟
نکته مبهم دیگری که در این میان وجود دارد مســئله قرارداد 
بلاتکلیف باشگاه استقلال با مجموعه تولیدی صنعتی مینو بود، 
احمد سعادتمند که با وعده تولید محصولات غذایی و خوراکی 
استقلال جار و جنجالی بزرگ در فضای مجازی به راه انداخت، 
هرگز توضیح نداد چرا و به چه علت قرارداد با مینو به ســرانجام 

نرسید؟
مسئله دیگر قرارداد با یک برند پوشاک غیر ایرانی بود، در شرایطی 
که احمد ســعادتمند در دوره حضور خود در باشگاه استقلال با 
یک برند غیر ایرانی قرارداد همکاری امضا کرد، هرگز مشــخص 
نشد دستاورد این قرارداد برای باشگاه چه بود، در حالی که عنوان 
شده بود این برند پوشاک قرار است در زمینه تولید لباس رسمی 
و یونیفورم بازیکنان و کادر فنی اقدام هایی را انجام دهد و در حوزه 

درآمدزایی به مجموعه استقلال کمک کند.

ورزش: ملی پوش تنیس روی میــز ابراز امیدواری کرد که 
بتوانــد یک قهرمانی دیگــر را در لیگ برتر بــه همراه تیم 
جدیدش کسب کند.نوشــاد عالمیان درباره امضای قرارداد 
با تیم فراســنج تهران بــه منظور حضــور در فصل جدید 
رقابت هــای لیگ برتر تنیس روی میز اظهار کرد: فراســنج 
ســال گذشــته نیز در لیگ حضور داشــت و با ترکیبی از 
بازیکنان رده های سنی امید، جوانان و نوجوانان تیم خوبی را 
تشکیل داد و بازی های خوبی را ارائه کرد. مسئولان این تیم 
امســال تصمیم  گرفته اند با قدرت بیشتری در لیگ حضور 
پیدا کنند و تیم را برای قهرمانی ببندند. بر همین اســاس 
نیز به دنبال جذب چند ملی پوش هستند و من هم با آن ها 

قرارداد امضا کردم.
وی افزود: باید از فدراســیون تنیــس روی میز، حمیدرضا 
صابری سرپرســت و مدیر فنی این تیم و احسانی مهر مالک 
باشگاه تشــکر کنم که در جهت حمایت از ملی پوشان قدم 
برداشــته اند. در  سال های گذشــته حمایت خوبی از جانب 
تیم پتروشیمی داشتیم و خوشحالم که امسال چنین اتفاقی 

توسط یک تیم خصوصی رخ می دهد.

حضور بخش خصوصی#
ملی پوش تنیس روی میز عنــوان کرد: حضور چنین 
تیم هایی در لیگ برتر برای رشته تنیس روی میز بسیار 
خوب اســت و نیاز به حضور بخش خصوصی احساس 
می شود. متأسفانه شرایط کنونی با توجه به شیوع ویروس 

کرونا جالب نیســت و ورزشــکاران درآمد زیادی 
ندارند. وسایل و تجهیزات به شدت گران 

شــده و حضور تیم هایــی همچون 
فراسنج به ورزشکاران انگیزه می دهد.

حل مشکل بیمه#
عالمیان با بیــان اینکه مبلغ 
قراردادش راضی کننده است، 
درباره اینکه شنیده می شود 

مشکل بیمه اش نیز حل شــده، گفت: این مسئله به 
همراه شغل همیشــه یکی از دغدغه هایم بوده، چرا 
که به هر حال عمر دوره قهرمانی به پایان می رســد 
و پس از آن نیاز داریم که شرایط خوبی را در زندگی 
شخصی داشته باشیم. خوشبختانه با صحبت هایی که 
با مسئولان فراسنج داشته ام، مشکل بیمه من و برادرم 
نیما حل شده و دیگر از این بابت دغدغه ای 

نخواهیم داشت.

تمرینات خوب در فرانسه#
وی درباره آخرین وضعیت تمرینات 
گفت: تمرینات خوبی را به همراه 
نیما در فرانسه داریم و شرایط مان 
هم خوب است. اینجا هم با توجه 

به شــیوع کرونا، پروتکل های بهداشــتی به دقت زیادی رعایت 
می شود و ما هم مراقب هستیم تا دچار مشکل نشویم.

ارتباط با سرمربی تیم ملی#
ملی پوش تنیس روی میز درباره عدم برگزاری اردوی تیم ملی و 
ارتباطش با سرمربی تیم ملی خاطرنشان کرد: شیوع کرونا باعث 
شده که وضعیت اردوها نامشخص باشد. واقعاً وضعیت خطرناکی 
را شاهد هستیم و اگر غفلت شود، ممکن است منجر به ابتلای 
ملی پوشان به کرونا شود. درست است که هنوز اردویی تشکیل 
نشده، اما با جمیل لطف الله نسبی در ارتباط هستیم و او هر روز 

وضعیت ملی پوشان از جمله من را پیگیری می کند.

هت تریک در المپیک#
عالمیان که سابقه حضور در المپیک های ۲01۲ لندن و ۲01۶ 
ریو را دارد، درباره شانس کسب سهمیه بازی های ۲0۲0 توکیو 
گفت: شیوع کرونا باعث شده که برگزاری مسابقات انتخابی در 
هاله ای از ابهام باشــد. با این وجود دوست دارم یک بار دیگر به 

المپیک بروم و در این خصوص هت تریک کنم.

استقلال بازنده همکاری با کارگزارها

نهپفکآبیآمد،نهبرندفولادی
می خواهم باز هم قهرمان لیگ تنیس روی میز شوم

عالمیان:بهدنبالهتتریکدرالمپیکهستم

 1-ن��ام و نش��انی مزایده گذار: موسس��ه صنعتی 
گوشت مش��هد، کیلومتر 14 جاده مشهد-فریمان، 

انتهای روستای تپه سلام
2- موضوع مزای��ده :  فروش آلایش غیر خوراکی 
اس��تحصالی دام سبک و س��نگین از خطوط کشتار 
موسس��ه صنعتی گوش��ت مش��هد، ش��امل نرینه، 
دنب��لان ، خرخ��ره، پانکراس ،آئ��ورت ، زرد پیه ، 

نخاع
مبل��غ    : مزای��ده  در  ش��رکت  3-س��پرده 
2/000/000/000  )دو میلی��ارد( ری��ال به صورت 

سپرده نقدی 
4-مح��ل دریاف��ت اس��ناد مزای��ده : )دبیرخان��ه 

موسسه به آدرس مندرج در بند1( 
تاری��خ   از  اس��ناد  دریاف��ت  مهل��ت  و  5-زم��ان 
99/07/23  لغایت  99/07/27 در س��اعات اداری 
میباش��د ، تحویل مدارک و اسناد مزایده از مورخ  

99/07/28  لغایت  99/08/10 میباشد.
موسسه صنعتی گوشت مشهد

 فراخوان مرحله دوم مزایده 
آلایش غیر خوراکی استحصالی 

موسسه صنعتی گوشت مشهد

,ع
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9

م���درک گواهینام���ه موق���ت ف���ارغ التحصیلی 
اینجانب س���جاد تونک فرزند ش���مس علی به 
شماره شناسنامه 11428 درمقطع کارشناسی 
ارش���د رش���ته مهندس���ی م���واد - خوردگ���ی و 
حفاظت مواد  صادره از واحد دانش���گاهی یزد 
مفقود گردیده اس���ت و فاقد اعتبار می باش���د 
از یابنده تقاضا می شود  مدرک را به دانشگاه 

آزاد یزد ارسال نماید 
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جواز حمل و دفترچه اخذ فشنگ اسلحه شکاری 
حفیف بنام اینجانب مزار صلاحی به شماره ملی 
5979122435 مفق���ود گردی���ده و ازدرجه اعتبار 

ساقط می باشد 
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8
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کلیه مدارک خودرو پژو roa مدل 1387 به رنگ نقره 
ای – آبی متالیک به ش���ماره پلاک 241 ن 54 ایران 
74 ب���ه ش���ماره شاس���ی 61376738وش���ماره موتور 
11686038670 ب���ه اینجان���ب عصمت س���بزه نوقابی 

مفقود وازدرجه اعتبار ساقط می باشد
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برگ س���بز و کارت خ���ودروی پراید م���دل 1388 رنگ 
س���فید به شماره انتظامی 746و74 ایران 12  شماره 
 S1412288988700 موتور 2952260 و شماره شاسی
ب���ه مالکیت زه���را بهرامی مفقود گردی���ده و از درجه 

اعتبار ساقط می باشد. 
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ب���رگ س���بز، س���ند کمپانی، س���ند محض���ری و کارت 
خ���ودروی ام وی ام315 م���دل 1395 رن���گ س���فید 
ای���ران 69  ش���ماره  انتظام���ی 191ن56  ب���ه ش���ماره 
موت���ور MVM477FJAG047183 و ش���ماره شاس���ی 
NATFBAMD9G1036899 به مالکیت بتول علی تیمور 
نشین مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.  ,ع
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رن���گ   1398 م���دل   206 خ���ودروی  کمپان���ی  س���ند 
ای���ران 74   انتظام���ی 572ن19  ب���ه ش���ماره  س���فید 
ش���ماره موت���ور 167B0064346 و ش���ماره شاس���ی 
NAAP13FE4KJ347949 به مالکیت محمد جواد 
جاودانی حلاج مشهد مفقود گردیده و از درجه اعتبار 

ساقط می باشد.  ,ع
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مجوز س���لاح ش���کاری س���اچمه زنی دول���ول روی 
هم ته پر کوسه بش���ماره 082300940 بنام آقای 
حس���ن قربانیان س���وم  مفقود گردیده و از درجه 

اعتبار ساقط می باشد. 
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کارت هوشمند ناوگان به شماره انتظامی 
ایران 78/ 365/ ع 32 وبه شماره کارت 
2799891 مفقود گردیده واز درجه اعتبار 

ساقط می باشد. )قزوین(
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برگ سبز خودروی تیبا2 مدل 1394 رنگ قهوه ای سیر 
به شماره انتظامی 187ه52 ایران 36  شماره موتور 
 NAS821100F1038597 8261805 و شماره شاسی
ب���ه مالکیت فریده ی���اوری مقدم مفقود گردیده و از 

درجه اعتبار ساقط می باشد. 
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س���ند مالکیت ، کارت ماشین ، تراکتور مدل 85 به 
نام یزدان قلعه فرزند حسینعلی به شماره انتظامی 
ایران  19- 276ک 14وبه شماره موتور YAW7325و 
شماره شاسی  D22510 مفقود گریده وازدرج اعتبار 

ساقط می باشد . 
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آگهی دعوت سهامداران شرکت بازرگانی 
طیور مروارید کویر سهامی خاص ثبت شده به 

شماره 10035 و شناسه ملی 10590017992 جهت 
تشکیل مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده 

-نوبت دوم
ب��ا عنای��ت به حد نص��اب نرس��یدن تع��داد اعضاء 
ش��رکت کنن��ده در مجم��ع عموم��ی ع��ادی بط��ور 
ف��وق الع��اده نوب��ت اول در م��ورخ 1399/07/20 
بدینوس��یله از کلیه س��هامداران ش��رکت دعوت 
می ش��ود تا در جلس��ه مجمع عمومی ع��ادی بطور 
فوق العاده نوبت دوم که در ساعت 16:00 روز پنج 
شنبه مورخ 1399/08/08 در محل کارخانه شرکت 
واقع در ش��هرک صنعتی شکوهیه ، بلوار چمران ، 
نبش خیابان مریم  تش��کیل می گ��ردد حضور بهم 

رسانند. 
دس��تور جلس��ه:  اس��تماع گزارش هیئت مدیره و 

بازرس قانونی شرکت
انتخاب اعضای هیات مدیره و بازرسین

انتخاب روزنامه کثیر الانتشار 
تصویب تراز و حساب سود و زیان سالانه و صورت های

 مالی شرکت منتهی به 1398/12/29
تعیین تکلیف و تعیین خط مشی آتی شرکت

9ع هیئت مدیره شرکت  
90

78
19

آگهی تغییرات شرکت لاستیک زرین داراب 
ثبت  شماره  به  خاص  سهامی  ایرانیان 

14282 و شناسه ملی 14006001784 

فوق  عمومی  مجمع  صورتجلسه  استناد  به 
ذیل  تصمیمات   1397,07,17 مورخ  العاده 
مدیره  هیئت  اعضاء  1-تعداد   : شد  اتخاذ 
در  مربوطه  ماده  و  یافت  افزایش  نفر   4 به 
2-ماده  گردید.  اصلاح  فوق  بشرح  اساسنامه 
باید  ازمدیران  وهریک  اصلاح  اساسنامه   33
درمدت مدیریت خود مالک حداقل 1 سهم 

از سهام شرکت باشند.  
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت 

شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم
)1020497( 

س
,  9

90
78

08

آگهی دعوت به مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده نوبت دوم 
ش��رکت تعاونی مس��کن ش��ماره 2 کارکنان ش��رکت بهره برداری راه آهن ش��هری تهران و حومه به 
ش��ماره ثبت 434181 در نظردارد با رعایت پروتکل های بهداش��تی، جلسه مجمع عمومی عادی بطور                     
ف��وق العاده نوبت دوم خود را که راس س��اعت 14 تا 17 روز یکش��نبه م��ورخ  11/ 1399/08 در محل 
پروژه دردشت تعاونی واقع در خیابان رسالت-خیابان دردشت-خیابان اولیایی-نرسیده به کلانتری 
147پلاک 11  برگزار نماید، اعضای محترم می توانند با به همراه داش��تن کارت شناس��ایی و دفترچه 

عضویت حضوربهم رسانند.      
 دستور جلسه :

 1 -گزارش عملکرد هیئت مدیره.                             2-  گزارش بازرسین موضوع ماده 35 .     
3-طرح و تصویب صورتهای مالی سال 1398.

4 - تثبیت قرارداد ناظر و دستگاه نظارت در خصوص پروژه تعاونی دردشت. 
5- گزارش و تثبیت قرارداد خدمات مشاور جهت اخذ پروانه ساختمانی از شهرداری .   

6-تصمیم گیری در خصوص افزایش تراکم و نحوه تقسیم آن بین اعضای پروژه دردشت .
7- طرح و تصویب دستورالعمل حقوق و مزایای هیئت مدیره و بازرسین و مدیرعامل

8 – حقوق و پاداش و حق جلسه  هیئت مدیره و بازرسین و مدیر عامل.
9-بررسی مجدد وضعیت تعدادی از اعضای تعاونی  با توجه به مصوبه مجمع 11/02/ 1396 .

10- انتخاب 3 نفر بازرس اصلی و یک نفر بازرس علی البدل مطابق موضوع ماده 37 اساس نامه .                                
توضیحات:

 آن دس��ته از اعض��ای محت��رم که ق��ادر به حض��ور در مجمع نمی باش��ند، می توانند ب��ا تکمیل فرم 
مربوطه)که هم در س��ایت تعاونی به نش��انی www.tm2metro.ir  و هم از طریق اتوماس��یون اداری 
ارس��ال خواهد ش��د ( تا مورخ 1399/08/07 به همراه نماینده خود در محل ش��رکت حاضر و پس از 
تائید بازرس نس��بت به تفویض وکالت به یکی از اعضای حاضر در جلس��ه اقدام نمایند.لازم اس��ت 
اعضاء نماینده، اوراق وکالت را به همراه دفترچه عضویت موکل جهت حضور در جلسه ارائه نمایند.( 

ضمناَ حداکثر رأی وکالتی برای هر عضو تعاونی 3 برگ و برای افراد غیر عضو، یک برگ می باشد. 
شایان ذکر است جلسه نوبت  دوم  با حضور هرتعداد اعضاء رسمیت خواهد داشت

,ع هیئت مدیره تعاونی مسکن شماره 2 
99
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4

ون  کامیون���ت  ن���وع  س���بز(  )ب���رگ  شناس���نامه 
ب���ه  اب���ی  رن���گ  ب���ه  م���دل 1399  زامی���اد  سیس���تم 
ش���ماره موت���ور Z24824567Z ب���ه ش���ماره شاس���ی 
پ���لاک  ش���ماره  ب���ه   NAZPL140TL0562500
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ادب و هنرادب و هنر

تازه های نشر

خبر

قصه هشت سفر شاعر به کربلا
سوره مهر: کتاب »پیاده تا خورشید« 
ســفرنامه علیرضا قزوه از هشت سفر به 

کربلای معلی منتشر شد. 
»پیاده تا خورشید« حاصل هشت سفر 
علیرضا قزوه، شاعر و منتقد ادبی، است 
که در ســال های اخیر به کربلا داشته 
است. قزوه در عالم ادبیات بیشتر با شعر 
و دفترهایی چــون »صبح بنارس«، »با 
کاروان نیزه«، »از نخلســتان تا خیابان« 
و... شناخته می شود. او با شعر »مولا ویلا 
نداشت«؛ قطعه ای اعتراضی که توانست 

جایگاه خود را میان سروده های اجتماعی پس از جنگ میان مخاطبان تثبیت 
کند، به  عنوان یکی از شاعران ساختارشکن ادبیات انقلاب اسلامی مطرح شد.

مخاطب »پیاده تا خورشــید« که در واقع یادداشت های هشت سفر قزوه به 
کربلا اســت، شاید با تجربه ای متفاوت تر روبه رو باشد. طبع لطیف نویسنده 
کتاب، کربلا و این سفر را به  گونه ای دیگر می بیند. نویسنده در این یادداشت ها 
از توجه به جزئیات و گاه استفاده از طنزی لطیف در کلام نیز بهره برده است.

j داستانک هایی برای امام رضا
صــاد: کتــاب »واگــن مخصوص« 
مجموعــه ای از داســتانک های کوتاه 
مذهبی اســت که به قلــم مصطفی 
این  خدامی نوشــته شــده اند. همه 
داســتانک ها به نوعی با امام رضا)ع( و 
تجربه های مختلف زیارت و معجزات 

و کرامات در ارتباط هستند.
داستان نویسی  در  قالبی  داســتانک ، 
است که در چند خط یا حداکثر یک 
صفحه نوشته می شــود و در پی یک 
کشف ضربه زننده اســت. این کشف 

می تواند غافلگیر کردن خواننده و ایجاد شوک، شوخی یا نمایش لحظه ای 
زیبا باشد.

بخشی از کتاب واگن مخصوص:
آلزایمر: چیزی را از یاد نمی برَد؛ رفته بود شفا بخواهد. چشمش به گنبد 

افتاد. درخواستش را فراموش کرد.
نذر: دکتر گفته بود که چند ماه بیشتر زنده نیست؛ به مشهد رفت. حالا 

هر سال به بیمارستان کودکان سرطانی می رود و نذرش را ادا می کند.

کتابی که به چندین دفعه خواندن می ارزد!
بابــا در لندن«  نگاه: کتاب »حاجی 
کــه در واقــع دنباله ماجــرای کتاب 
»سرگذشــت حاجی بابای اصفهانی« 
است، با ترجمه میرزا اسدالله طاهری و 
با مقدمه بهاءالدین خرمشاهی، از سوی 
نشر نگاه منتشر و روانه کتاب فروشی ها 

شد.
ماجرای انتشــار کتاب »سرگذشــت 
بابــای اصفهانی« بــه  قلم  حاجــی 
جیمزموریه هماننــد ماجراهای خود 
کتاب جالب است. جیمزموریه که مأمور 

سیاسی دولت انگلستان در زمان سلطنت فتحعلی شاه بود، در کتابی به  
نام »سرگذشت حاجی بابای اصفهانی«، سرگذشت دلاک زاده ادب آموخته 
اهل اصفهان را روایت می کند که پس از ماجراهای بسیار سر از دربار قاجار 
درمی آورد. کتاب در واقع با زبانی داســتانی و گیرا نقدی دارد بر سیستم 
سیاسی ایران در آن دوره و همچنین نگاهی به جامعه ایران در دوره قاجار 

انداخته است.
موریه پس از انتشــار این اثر در سال 1824 در لندن، جلد دوم این اثر را 
با عنوان »حاجی بابا در لندن« منتشــر کرد که گاه با نام »حاجی بابا در 
انگلستان« نیز ترجمه شده اســت. در معرفی این اثر آمده است: »میرزا 
ابوالحسن الگوی شخصیتی اســت که در اواخرِ رمانِ حاجی بابای اول با 
نامِ میرزا فیروز واردِ صحنه می شود، همو که در مقام ایلچی ایران رهسپار 
انگلستان است و حاجی را به  عنوانِ منشیِ مخصوصِ خود همراه می برد و 
روشن است که در دومین رمانِ حاجی، ماجراهای حاجی بابا در انگلیس، 
شیرین کاری های میرزا ابوالحسن در انگلستان در سفر اولش الهام بخش 

جیمزموریه در نگارش رمان دوم بوده است«.
بســیاری بر این باورند که کتاب موریه از جمله آثار ارزشمند به  منظور 
شناخت جامعه ایرانی در دوره قاجار است. زنده یاد مجتبی مینوی در کتاب 
»پانزده گفتار« در این رابطه می گوید: »بعد از ترجمه رباعیات خیام شاید 
هیچ کتاب انگلیسی به  اندازه »سرگذشت حاجی بابای اصفهانی« ایران و 
ایرانی را بر ســر زبان اروپاییان نینداخته باشد. می دانید که این کتاب به 
فارســی ترجمه شده و مترجمش »میرزا حبیب اصفهانی« بوده و بسیار 
خوب انشا کرده است. اگر آن را نخوانده اید حتماً بخوانید و اگر هم خوانده 

باشید به یک بار دیگر خواندن می ارزد«.

اعضای هیئت علمی جایزه جلال منصوب شدند
هیئت علمی  اعضــای  مهــر: 
ادبی  ســیزدهمین دوره جایزه 
جــلال آل احمد با حکــم وزیر 
فرهنگ و ارشاد اسلامی منصوب 

شدند.
هیئت امنای  پیشــنهاد  از  پس 

جایزه ادبی جلال آل احمد، ســیدعباس صالحی؛ وزیر فرهنگ و ارشــاد 
اسلامی در احکامی جداگانه، ابراهیم محمدحسن بیگی، حمید حسام، 
محمدرضا شرفی خبوشان، مصطفی جمشیدی، علی چنگیزی، ابوالفضل 
حری، مرتضی سرهنگی، مریم مشرف و محمدرضا بایرامی را به عنوان 

هیئت علمی سیزدهمین دوره این رویداد ادبی منصوب کرد.
پیش  از این، ابراهیم محمدحسن بیگی به  عنوان دبیر علمی و مصطفی 
راضی جلالی بــه  عنوان دبیر اجرایــی ســیزدهمین دوره جایزه ادبی 
جلال آل احمد، توسط وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی منصوب شده بودند.

تصویب شیوه نامه اجرایی و نیز انتخاب هیئت داوران چهار بخش »داستان 
بلند و رمان«، »داســتان کوتــاه«، »نقد ادبی« و »مســتندنگاری« از 

عمده ترین وظایف هیئت علمی جایزه ادبی جلال آل احمد است. 

 ادب و هنر/ جواد شیخ الاســلامی امسال با 
وجود کرونا و حساســیت های آن، خاص و متفاوت 
از ســال های پیش بود. همزمانی این بیماری با ایام 
محرم و عزاداری حضرت سیدالشــهدا)ع( چالشی 
برای عزاداران حسینی ایجاد کرد که نتیجه آن تبلور 
عقلانیت دینی و برگزاری شیوه های جدید عزاداری 
و مشخصاً روضه های خانگی بود. مجتبی حیدری، 
عکاس اجتماعی که همیشــه با ایده ها و نگاه های 
نو وارد میدان های فرهنگی و اجتماعی کشور شده 
است، این بار هم فرصت را از دست نداده و با دوربین 
خود راوی عشــق و محبت مردم به سیدالشهدا)ع( 
در روضه های خانگی شده است. حالا این عکس ها 
در نمایشــگاه »به تو از دور سلام« اکران شده اند و 
در امامزاده صالح)ع( تهران برای دید عموم به نمایش 
درآمده اند. با مجتبی حیدری، عکاس خوش ذوق و 
انقلابی نمایشــگاه »به تو از دور سلام« درباره این 
نمایشگاه، پدیده روضه های خانگی و البته مشکلات 
عکاســی در کشــورمان به صحبت نشســتیم که 

می خوانید.

آقــای حیدری بگویید ایده عکاســی از س
روضه های خانگی چطور به ذهنتان رسید؟

امســال کرونا همه چیز را تحت تأثیر قرار داد و ایام 
محرم هم به همین واســطه دچار چالش جدیدی 
شــد. اگرچه شیوه و مدل عزاداری ها تغییر کرد، اما 
طبیعی بود که روضه سیدالشــهدا)ع( تحت هیچ 
شــرایطی تعطیل نشود. مردم ما هیچ وقت روضه را 
تعطیل نکرده اند بلکه حتی در سخت ترین شرایط 
هم شــکل آن را تغییر داده اند. پدر خود من درباره 
عــزاداری در حکومت پهلــوی می گوید ما جلوی 
هیئتمان کفش های زنانه می ریختیم تا فکر کنند 
اینجا یک میهمانی زنانه است و به این نحو عزاداری 

را برگزار می کردیم. 
پس روضه سیدالشــهدا)ع( تعطیل نشده و نخواهد 
شد. امسال هم به دلیل کرونا متفاوت ترین روضه ها 
را برگزار کردیم. این لطف سیدالشهدا)ع( بود که من 
امسال این کار را انجام دادم و سختی هایش هم برایم 
شیرین بود. برای این کار به همراه دوستانم گروهی 
را تشــکیل دادیم و از فضای مجازی برای تحقیقات 
اســتفاده کردیم و سوژه ها را پیدا می کردیم. خودم 
هم با موتور در محلات مختلف جست وجو می کردم 
و ســعی می کردم به هر جایی که روضه خانگی بود 

سرک بکشم تا بهترین عکس ها را ثبت کنم.

عکاسی س تهران  خانگی  روضه های  از  فقط 
کردید؟

بله، بیشــتر در تهران و حاشیه های تهران عکاسی 
کردم. به 35 لوکیشن ســر زدم و هر هیئت را هم 
فقط یک بار می رفتم. پیش از مراجعه به هیئت های 
خانگــی هم از آن عزیزان به نحوی عکس و فیلمی 

می گرفتم تا با آمادگی سراغ سوژه ها بروم.

حتماً در این پــروژه با اتفاقات جذابی هم س
روبه رو شدید. خاطراتی از این هیئت ها تعریف 

می کنید؟
مــن در تمام ســال های عمرم بیشــتر به مناطق 
دورافتاده از شهر، روستاها و مناطق محروم می روم و 

علاقه ام به این مردم بسیار زیاد است. بر همین اساس 
حاشــیه تهران و زندگی مردمی که دارند با سختی 
زندگی می کنند برای مــن جذاب تر از دیگر نقاط 
است. وقتی می بینم آن ها هم در آن شرایط سخت 
ارادتمند به سیدالشهدا)ع( هستند و در همان بیابان 
و منطقه محرومی که در آن زندگی می کنند، چادر 
زده اند و یک سقاخانه تدارک دیده اند و بچه هایشان 
را گذاشــته اند داخــل آن چادر، واقعاً شــگفت زده 
می شــوم. جالب اســت بدانید  آن منطقه آن قدر 
ســوت و کور است که حتی مخاطب سقاخانه شان 
هم فقط خودشان هستند، چون کسی از آنجا عبور 
نمی کند. با این همه، به احترام سیدالشهدا)ع( این 
کار را کرده اند و همین مسئله برای من خیلی جذاب 
است. یا آن کسی که خودش مداح و روضه خوان بود، 
ولی امسال به این دلیل که به کرونا مبتلا شده و در 
خانه قرنطینه شده بود، تنهایی برای خودش روضه 
می خواند و گریه می کرد. عکاسی از این افراد برای 

من جذاب بود. 

من فکر می کردم آن کودکانی که در بیابان س
چادر زده اند احتمالاً متعلق به اهواز، سیستان 
یا کرمان هستند، یعنی محرومیت عجیبی در 

آن عکس وجود داشت.
نه، آن عکس مربوط به همین تهران اســت؛ تهران 
بزرگ، تهران قشنگ، تهران رنگارنگ و کلانشهر عزیز 
که چنین مناطق محرومی هم دارد و کسی از آن ها 

خبر ندارد!

فقط چند س نمایشگاه  این  انگار عکس های 
فریــم از روضه های خانگی نیســتند بلکه 
آسیب شناسی مسائل اجتماعی، اقتصادی و 

سیاسی هم در آن ها دیده می شود!
کاملاً درست متوجه شدید. من همیشه حرف هایم را 
همین طوری زده ام. روضه سیدالشهدا)ع( فقط گریه 
و اشک نیست. ما باید از روضه سیدالشهدا)ع( درس 
بگیریم. به همین خاطر سعی می کنم حرف هایم را 

این گونه بزنم. این ها درد من است.

برای س امامزاده صالح)ع(  به محــل  چگونه 
نمایش آثار رسیدید؟

همه نمایشگاه های من تا امروز مثل نمایشگاهی که 
در مشــهد برگزار کردیم، خیابانی بوده است. حتی 
آستان مقدس امام رضا)ع( هم به ما گفتند بیایید در 
زیرزمین حرم و آنجا نمایشگاه را اکران کنید، اما من 
قبول نکردم. همیشه در مسیر تردد مردم نمایشگاه ها 
را اکــران کرده ایم. در تهــران هم همین طور بود و 
آخرینش ماجرای میدان انقلاب و نرده های دانشگاه 
تهران بود که البته مسئولان فرهیخته دانشگاه تهران 
با وجود قول همکاری که داده بودند، نمایشگاه ما را 
نابود کردند. این بار هم تلاش داشتیم در مسیر تردد 
و حرکت مردم نمایشگاه عکاسی »به تو از دور سلام« 
را برگزار کنیم که نشد. من در همین ارتباط با یکی از 

دوستان درددل می کردم که آن دوست پیشنهاد داد 
در امامزاده صالح)ع( آثار را به نمایش بگذاریم و من 
هم قبول کردم. با حاج آقای »بی آزار« هم صحبت 
کردیم و ایشان با محبتشــان فضا را به طور کامل 
در اختیار ما قرار دادند تا بتوانیم از امکانات موجود 

استفاده کنیم.

به نظرم در این شــرایط کرونایی انتخاب س
امامزاده صالح)ع( انتخاب مناسبی بود.

بله، اینجا هم محل مراجعه مردم است. در ایام کرونا 
که همه جا بسته است، اینجا فرصت خوبی است تا 
ما در امنیت کامل نمایشگاه را برگزار کنیم. حداقلش 
این اســت که کســی عکس ها را پاره نمی کند و 

ماجرای دانشگاه تهران تکرار نمی شود!

به غیر از عکس هــای خودتان آیا از دیگر س
عکاسان هم اثری در نمایشگاه وجود دارد؟

نه، این یک نمایشگاه انفرادی است، چون ما برنامه 
گروهی نداشــتیم. البته همیــن چندوقت پیش 
بود که یک نمایشــگاه گروهــی از همین جنس 
در چالدران داشــتیم، اما چــون این مجموعه به 
صورت گروهی عکاسی نشده بود و عکس هایی که 
دوســتانم فرستادند در یک مجموعه واحد و یک 
شکل قرار نمی گرفتند، تصمیم گرفتم نمایشگاه را 
انفرادی برگزار کنم، اما قطعاً دوست دارم همین 
موضوع را با دوستانم به صورت گروهی هم برگزار 

کنم. 

وضعیت اقتصاد هنر عکاسی در کشور ما س
چگونه است؟ 

در ایــران و در هر کجای دنیا برای خرید هر چیزی 
بایــد پول داد، اما برای عکاســی پولی نمی دهند و 
می گویند عکس را باید رایگان بگیریم! عکس است 
دیگر! نمی دانند عکاس برای این عکس چقدر زحمت 
کشیده و چه هزینه مالی و زمانی برایش داشته است. 
باید این فرهنگ به وجــود بیاید که از عکاس هم 

حمایت کنیم نه اینکه عکس او را کپی و اســتفاده 
کنیم. باید به ایــن کار احترام بگذاریم و محصولی 
که این بچه ها تولید کرده اند را بخریم. شــما برای 
هر هنری مثل تئاتر، سینما،موسیقی، کتاب و غیره 
هزینه پرداخت می کنیــد، اما برای عکس نه. البته 
ما دیگر از این مراحل گذشــته ایم و پس از سال ها 
دوندگــی در کوچه و خیابان ها همه خواســته مان 
این اســت که مردم کارهایمان را ببینند. مسئولان 
فرهنگی کشور هم که تمامشان به خواب زمستانی 

رفته اند و هیچ خبری از آن ها نیست. 

عکاسی از هیئت های خانگی در ایام محرم س
و صفر، اتفاق خوبی بود. اگر از این حرکت ها 
حمایت نشود قطعاً عکاسان متعهد و جهادی 

ما خسته خواهند شد.
من سال هاست خسته شده ام! خستگی من مربوط به 
امروز نیست. فقط عشق به سیدالشهدا)ع( ما را سر پا 
نگه داشته است. دو سال است  ارشاد مجوز فعالیت 
ســایت ما را صادر نمی کند و مــن نمی دانم چرا؟ 
مگر ما دشمن هســتیم؟ ما که موافق جریان نظام 
حرکت می کنیم. البته وقتی دانشگاه تهران به عنوان 
یک نهاد فرهیخته و فرهنگی کشــور، به آن شکل 
نمایشگاه ما را نابود می کند، از دیگر نهادها چه توقعی 
می توان داشت؟ این را هم بگویم که همه نهادها ما 
را می شناســند، پس چرا هیچ کاری نمی کنند؟ ما 
هنوز در مجموعه» سو ایمیج« مشکل مکان داریم. 
در صورتی که اگر ذره ای امکانات و پشتیبانی داشته 

باشیم، کارهای بسیار بزرگی می توانیم انجام دهیم.

متأسفانه در عکاسی کارهای بر زمین مانده س
زیاد وجود دارد و مســئولان، عکاسی را به 

عنوان یک هنر جدی و مهم قبول ندارند! 
در دیدار جهادگران مسئول با رهبر معظم، به ایشان 
گفتنــد: ما فلان فعالیت ها را برای روســتاها انجام 
داده ایم و کلی از خودشــان تعریف کردند. رهبری 
فرمودند: »بروید این هــا را به مردم بگویید، چرا به 
من می گویید؟! بروید یک کار رســانه ایِ عاقلانه و 

هنرمندانه انجام بدهید«.
اما پس از آن جلســه هیچ اتفاقی نیفتاد و  سازمان 

جهاد سازندگی کاری نکرد. 
قرارگاه پیشرفت و آبادانی چه کار کرد؟ هیچ کار! 

اما ما که بلدِ این کار هستیم و قصد کمک داریم، چرا 
از ظرفیت ما استفاده نمی شود؟ ما می توانیم نیرو و 
ایده تجمیع کنیم، ولی این ها  ما را جدی نمی گیرند. 
من 38 ســاله ام، امــا وقتی در جلســات این ها 
شرکت می کنم به من در زمان میوه خوری شان 
فرصــت صحبت می دهند! یک بــار در صفحه 
اینســتاگرامی خودم بســیاری از این دوستان 
مســئول را مورد خطاب قرار دادم و پرســیدم 
در مواجهــه با فرمان رهبری چه کار کرده اید؟ 
وقتی انتقــاد کردم صدای همه بلند شــد که 
چرا داری جبهه انقــلاب را نقد می کنی، ولی 
مشکلات فرهنگی، اجتماعی و سیاسی ما با این 
کارها حل نمی شــود. ما در خط نظام و انقلاب 
هســتیم و خودمان را بارهــا ثابت کرده ایم. به 
جای این همــه خرج های بیهوده از ما حمایت 

کنند که ایده، نیرو و تجربه داریم.

برش

در ایران و در هر کجای دنیا برای 
خرید هر چیزی باید پول داد، اما 
و  نمی دهند  پولی  عکاسی  برای 
رایگان  باید  را  عکس  می گویند 
دیگر!  است  عکس  بگیریم! 
نمی دانند عکاس برای این عکس 
چقدر زحمت کشیده و چه هزینه 
داشته  برایش  زمانی  و  مالی 
است. باید این فرهنگ به وجود 
حمایت  هم  عکاس  از  که  بیاید 
کنیم، نه اینکه عکس او را کپی 

و استفاده کنیم 

نگاهی به مجموعه شعر»بی چشمداشت« اثر موسی عصمتی،  شاعر روشندل در آستانه روز جهانی نابینایان 

گدازه های تماشایی
 ادب و هنــر/ ســیدوحید ســمنانی 
موسی عصمتی، معلم روشندلی است که سال ها 
در گوشه انزوای خویش شــاعری کرده است؛ 
بی ادعا اما پردغدغه. شاعری است که هر چند در 
نوجوانی بینایی اش را از دست داد، اما با همت و 
تلاشی مثال زدنی دانشگاه را تا سطح کارشناسی 
ارشــد ادامه داد تا امروز در کســوت معلمی به 
روشندلانی چون خود، ادبیات فارسی را بیاموزد.

آنچه در پی می آید مروری اســت بر نخستین 
مجموعــه اشــعار ایــن شــاعر که توســط 
شهرستان ادب منتشر شده است.عصمتی برای 
انتشار »بی چشمداشت« نامزد دریافت جایزه قلم 
زرین شده و از این اثر به  عنوان کتاب برگزیده 

20 سال اخیر نابینایان تجلیل شده است.
شاعران فراوانی در گستره ادبیات فارسی به قصد 
جاودانگی پای در جاده ادبیات قلم دوانده اند، اما 
از آن میان   تعداد کمــی قدم در منزل مانایی 
نهاده اند. دلایل فراوانی را می توان برشــمرد که 
موجبــات تــداوم حیات یک اثــر و به تبع آن 
حیات معنوی یک شــاعر را فراهم می آورد؛ در 
آن میان بیراه نیست اگر بیشترین توفیق شاعر 
را در به وحدت رساندن احساس و ادراک شاعر 
و مخاطب از حادثه ای سیال در نقطه ای مشترک 
بدانیم؛ با این توصیف آنچه موجب زمزمه غزلیات 
حافظ در بستر زمان از دیرباز تا امروز بوده است 
بیش از هر چیز،  نقاط مشترک فراوانی است که 
شاعر با مخاطبان خویش در بستر جاری زمان 
یافته است، از همین رو مخاطبان کلام خویش 
را شاید بیش از هر شاعر دیگری، در بیان حافظ 

جست وجو می کنند!
اما همیشه این گونه نیست و گاه شاعر مخاطب 
را از پیچ وخم کلمات به ســرزمینی می کشاند 
که خواننده بــا آن نه قرابتی دارد و نه شــوق 
دیداری برای ســیر در آفاق آن. با این همه به 
تصویرکشیدن دنیای تجربه  شده شاعر گاه هر 
چند نامطلوب هم باشد مرورش برای مخاطب 
با تازگی و شــگفتی هایی همــراه خواهد بود. 
تأثیرگذاری این اشعار در گرو شفافیت تصاویر ی 
است که از این فضاهای نامطلوب ارائه شده اند. 
حبســیه ها را می تــوان برجســته ترین نمونه 
این ژانر های ادبی دانســت؛ به تصویر کشیدن 
فضاهایی تلــخ و در عین حال مؤثــر برای به 
اشتراک گذاشتن حسی که کمتر کسی در پی 
درک موقعیت واقعی آن اســت و این مهم ترین  

کاری است که شاعر مجموعه »بی چشمداشت« 
به خلق آن همت گماشته است. 

محمدکاظم کاظمی، مقدمــه ای بر این کتاب 
نوشــت که اکنون با گذشت حدود سه سال به 
چاپ دوم رسیده است. اینکه »بی چشمداشت« 
طبع سخت پسند »کاظمی« را مجاب کرده که 
در پیشــانی آن چیزی بنویسد، بی هیچ  تعارفی 
خود نشان از قوت اثر دارد. اشعار این مجموعه 
در قالب هــای غزل، مثنوی و ســپید ســامان 
یافته اند. نکته قابل توجه این است که با وجود 
تنوع در قالب ها و جهان بینی شاعر شکلی واحد 
دارند و این خود نشان دهنده این مهم است که 
خمیرمایه دغدغه ذهنی شــاعر در سرایش این 
شعر ها محصول تفنن یا مشق سنت های تجربه 

  شده ادبی نبوده است.  
»بی چشمداشت« درباره موضوعی سامان یافته 
اســت که شاعر با تمام وجود سال های سال آن 
را زیسته است؛ از همین رو شاعر برای بیان این 
عنصر زیست شــده در دنیای درونی خویش، 
در روایت بیرونی آن بی نیاز از تکرار مشــق های 
دیگران بوده اســت. همین مسئله در اشعار او 
زاویه نگاه شــاعر را قائم به خودش کرده و این 
مسئله ارزشــمند ترین برگ برنده آثاری از این 

دست است.

جلوه موفق شاعر در »سپید« سرایی#
»بی چشمداشت« تلفیقی اســت از شعرهایی 
کــه در قالب های کلاســیک غــزل و رباعی و 
سپید سروده شــده اند. غزل های این مجموعه 
اگرچــه بســیار روان و دلپذیرند، امــا از نظر 
قواعد رعایت تناسب بین کلمات، به استحکام 
سپیدسروده های این مجموعه نیستند. اگرچه 
آنچه در کتاب گرد آمده محصول دریافت های 
شــخصی و برون داد احساسی روح شاعر است، 
اما شــاعر در »سپید« فضای بازتری برای بیان 
احساسات خویش داشته است. البته این سخن 
به معنای کم اهمیتی غزل های عصمتی نیست؛ 
مقصود نگارنده این است که شاعر در سپید که 

قالب روزگار ما نیست، جلوه موفق تری دارد. 
غزل »شبیه رودکی« شعری است که می تواند 
شناســنامه اجتماعی و هنری روشــندلان به 
حســاب بیاید. غزلی صمیمی که هر چند در 
فضــای امید و ناامیدی در نوســان اســت، اما 

هنرمندانه و مؤثر سروده شده است:

آیا شما نشانه  ای از من ندیده اید؟
کوهی درست رو به شکستن ندیده اید؟

... اینجا کنار بغض سرازیر ریل ها
ساکی در آستانه رفتن ندیده اید؟

...مردی شبیه رودکی اما شکسته تر
در بلخ یا حوالی کدکن ندیده اید؟

...مردی که رنگ مات عصایش سفید بود
در کوچه های قونیه اصلاً ندیده اید؟

دعوت به تأمل نه کسب ترحم#
عصمتی شاعری است آرزومند، اما نقصان بینایی 
او هیچ گاه از شــکوه چگونگی طلب او نکاسته 
است. وی در شعر هایش از محدودیت های جاری 
در زندگی روشندلان سخن گفته است، اما وجه 
امتیاز این شعرها دعوت به تأمل مخاطبان است 
نه کســب ترحم از سوی آن ها؛ به همین  خاطر 
است که عاطفه خرج  شده در شعرها بی آنکه به 
ســیاهی بینجامد، مخاطب را به تأملی روشن 

دعوت می کند.
 آرزوی افروخته شــدن چراغ دیدگان شاعر در 
سراســر این مجموعه به چشــم می آید؛ امید 
برآمده از اوهام نیست. او بهتر از هر کس دیگری 
بی  احتمالــی وقوع ایــن آرزو را درک می کند؛ 
اما مهم تر از فروزان شــدن چراغ دیدگان شاعر، 
شعله امیدی است که شاعر به عنوان نماینده ای 
فرهیختــه از جامعه ای که کمتر دیده  شــده و  
صدایشــان به گوش رسیده اســت، خویش را 

موظف به تکرار آن دیده است:
اگر روزی شعله ای بیاورند 

و فانوس های شکسته ام
دوباره روشن شوند

آن قدر نگاه خواهم کرد 
که آسمان رنگ ببازد

که برف کوه ها از خجالت آب شوند
که رودها در استوا یخ بزنند

اگرچه احســاس می شود تشبیه های شاعر گاه 
برآمده از شنیده هاســت، امــا در برخی موارد 
وجه شبه ها بسیار زنده و ملموس اند؛ تا جایی که 
تشبیه شــفاف در بیت زیر را می توان در شمار 
تشــبیه های تازه و مؤثر شــعر امروز محسوب 

داشت:
مثل یک مزرعه جاری پنبه آرام

می رود تا دل صحرا رمه چوپان ها
دریافت ها و تشــبیهات تــازه در این مجموعه 

هر انــدازه عینی تــر می شــوند باورپذیرترند. 
شاعر چشــم هایش را در جایی به »نگاتیوهایی 
سوخته« تشــبیه کرده اســت. این تشبیه در 
ادبیات، بی گمان برساخته ذهن عصمتی است 

که با تعلیلی شاعرانه همراه بوده است:
چشم هایم

نگاتیوهایی سوخته اند
از خاطراتی فراموش شده

در روستایی دور 
از شهری سوخته در زابل 

از جنازه ای با چشم هایی مصنوعی
چشم هایم نگاتیوهایی سوخته اند

که هیچ تصویری را به یاد نمی آرند
حتی در تاریکخانه های مدرن

طنز نهفته در سطر آخر زیرکانه است و شاعر با 
به سخره گرفتن ابزار مدرن پزشکی روز، ناتوانی 
بشر را در درمان این ضایعه- که تاریخ قدمتش 
از »شهر سوخته« تا امروز به  درازا کشیده شده 

است- به چالش می کشد. 

بومی گرایی#
بومی گرایی اتفاق روشــنی است که در سرتاسر 
این مجموعه می توان آن را به تماشــا نشست. 
نکته مهمی که در این باره می توان به آن اشاره 
کرد این اســت که عصمتی عناصر جغرافیایی 
محل زیســت خود را با کارکردی شــاعرانه به 
شــعرش دعوت می کند، از ایــن رو هم راوی 
تعلق خاطر وی به محیــط زندگی وی اند و هم 
مبیــن قدرت شــاعری او در به خدمت گرفتن 

کلماتی که در نگاه اول شاید چندان شاعرانه به 
نظر نیایند:

محکومم/ روزه سکوت بگیرند/ بعضی ها/ وقتی 
از کنــارم می گذرنــد/ و در فلکــه راهنمایی / 
سؤال هایم/ از رهگذران عجول/ به مقصدی نرسد

یا:
از باغ های سبز سناباد می روم/ پامال اهل کوچه 

»سرشور« می شوم
نحوه استفاده از کوچه سرشور که یکی از محلات 
کهن مشهد اســت نیز خالی از ظرایف شاعرانه 

نیست.
شیوه به خدمت گرفتن »شورجه«، »بنگی« و 

»بی بی« نیز همین حکم را دارند.
به اعتقاد نگارنده این مجموعه در حوزه ساختار 
بیرونــی، هر چند یکســره از لغزش های زبانی 
خالی نیســت؛ اما در نهایت سطحی قابل قبول 
دارد تــا جایی که می توان تمام قــد از آن دفاع 
کرد و از مرور ســطر ســطر آن لذت برد. آنچه 
»بی چشمداشــت« را خواندنــی و تأمل برانگیز 
می کند، فرم بیرونی  آن نیست بلکه قوت شاعر 
است در انعکاس تجربیات شخصی خویش در 
شعرهایش تا جایی  که می توان از آینه توفیقات 
آن، الگویی برای جوانان شاعر ساخت؛ جوانانی 
کــه باید هر چه ســریع تر راه های پر پیچ وخم 
ســنت های ادبی را ببُرند تا به ســرزمین »منِ 
شــاعر« خویش بپیوندند. این مجموعه آن قدر 
مؤثر و یادگرفتنی اســت که توصیه مرور دقیق 
آن به شــاعران جوان و خوانندگان شعر اصیل، 

توصیه ای بی وجه نخواهد بود.

پشت ویترین

گفت وگو با مجتبی حیدری، عکاس مستند به انگیزه برگزاری نمایشگاه » به تو از دور سلام« 

عکاسی در خدمت روضه های خانگی
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